
Понеделник 13 ноември 2023 година/33 брой 219 (9310)

EUR:
1.95583

GBP:
2.2369

USD:
1.83079

CHF:
2.02971

13oC

Левият
вестник

МаксиМални

1 лв.

47

а
к

ц
е

н
т

Слънчево

София

няколко ДУМИ
Глоба за невзета касова бележка

Стр. 2 Стр. 7 Стр. 10

Стр. 5Стр. 9

П
о

з
и

ц
и

я

с
в

я
т

а
к

т
у

а
л

н
о

С 10 лева могат да бъдат санкционирани тези, които в рамките 
на търговския обект не са си взели касовата бележка, предвиждат 
промените в Закона за ДДС.

Ирена анастасова:
УчИтелИте да поИскат 
УвелИченИето
към заплатИте сИ И в съда

Дерогация

О

Нора СТОИЧКОВА

Ще Има лИ 
сГлобка 
И в столИчнИя 
обЩИнскИ съвет?

австрИя с
6-месечен
контрол по
ГранИцИте

пробИвът 
на бсп 
на ИзборИте 
(четвърта част)

Финансовият министър представи приемлив за еврозоната 
проект с близо двойно по-голям нов дълг от 13 млрд. лева

бсп няма да 
подкрепи бюджета

тмяната на дерогацията за руския 
петрол да стане след 6 март догоди-
на, призова премиерът Денков, като 
посочи, че тогава се сменя с Габриел 
на високия пост и отговорността за 
това щяла да бъде тяхна. каквото и 
да значи това.

Значи, отговорността рафинерия-
та в Бургас да остане без петрол, а 
горивата у нас да ударят тавана от 5 
лева литъра още до коледа е тъкмо 
на сглобката, чието лице е Академи-
ка. няма какво да прехвърля мириз-
ливата купчинка през рамо. тъкмо по 
негово време набедени за енергийни 
експерти гербаджии, в комбинация с 
пепета и дебета, още лятото вдигна-
ха мерника на дерогацията. и тогава 
Денков се разгъваше в дитирамби 
как това нямало да предизвика дефи-
цит на горива и съответно по-високи 
цени. нищо, че още на другия ден 
всички бензиностанции синхронно 
вдигнаха цените с 20 ст. 

в процеса на отрезвяване от летни-
те почивки изведнъж се разбра, че от-
мяната на дерогацията е голяма тесла. 
но опитите да бъде затворена един-
ствената рафинерия у нас продължа-
ват. Днес тя е обвинена в непростимия 
грях да продава петролни деривати в 
ес от руски нефт (стр. 4). и е въпрос 
на време “нефтохим”-Бургас да хлоп-
не врати, като докара, освен инфлация 
и дефицит, серия арбитражни дела 
срещу България за милиарди левове.

така че Денков да не се прави на 
ощипана госпожица. Рано или късно 
прокуратурата и полицията ще се 
разбудят по повод неговите дейст-
вия и бездействия. Особено когато 
и държавата забуксува заради липса 
на гориво.

социалистите няма да 
подкрепят бюджета за след-
ващата година. в петък фи-
нансовият министър Асен 
василев представи проекта, 
който е публикуван за об-
ществено обсъждане.

“ние ще защитим наши-
те предложения в бюджета, 
както сме го правили вся-
ка година, но няма как да 
подкрепим безпринципно 

вдигане на данъци, този не-
обмислен закон с “бонус-
донос”, липсата на всякак-
ви мерки по отношение на 
демографската криза и на 
адекватно социална подкре-
па за нуждаещите се”, кате-
горичен бе Атанас Зафиров, 
заместник-председател на 
БсП.

Финансовият министър 
василев представи прием-

лив за влизането на Бъл-
гария в еврозоната проек-
тобюджет за 2024 г. той е 
изготвен при 3% дефицит 
заради желанието на влас-
тта да изпълним критерия за 
влизане във валутния съюз.

в бюджета е заложен 
близо два пъти по-висок 
дълг от почти 13 млрд. лв. 
при таван от 7,5 млрд. лв. за 
тази година. 

Предвижда се и огро-
мна сума от около 12 млрд. 
лв. за капиталови разходи, 
което е ръст с около 50% 
спрямо тази година. въпро-
сът е дали парите ще бъдат 
вложени за растеж на бъл-
гарската икономика или ще 
служат за безсмислени път-
ни ремонти и закупуване на 
скъпа военна техника.

„кнИГата 
на мечтИте”
с премИера 
в зала 1 на ндк

в кадър

Конгресът на Партията на европейските социалисти (ПЕС) премина под мотото “Европа напред”. 
На него Стефан Льовен (вдясно) бе преизбран за председател, а Кристиан Вигенин - за член на Президиума на ПЕС. 
Участниците приеха резолюция по всички важни за европейските граждани теми, заяви Вигенин, 
който участва на конгреса в Испания заедно с Вяра Емилова, член на НС на БСП

Стр. 11
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последните изказвания на ваня Григорова са 
обидни за членовете на БСп, защото неглижира тех-
ните усилия, без които тя нямаше да постигне този 
резултат, заяви заместник-председателят на БСп 
Атанас Зафиров в тв интервю. 

Според него тя трябва да е наясно, че вече е в 

качеството си на общински съветник от групата на 
“БСп за България” в Столичния общински съвет и 
всяка своя изява трябва да съгласува с групата и с 
легитимните партийни органи. 

“Ако не го прави или не се чувства част от тази 
група и тръгне по друг път, това си е нейно право. 
но да твърдиш, че си преборил ГеРБ, при условие 
че на втори тур половината избиратели на ГеРБ са 
гласували за теб, това е несериозно. И ако наисти-
на си искал да се бориш с модела “ГеРБ”, трябваше 
най-малкото да намериш морал и характер, когато 
Борисов ти предлага подкрепа, ти да се разграни-
чиш”, категоричен бе Атанас Зафиров.

депутатът коментира и фактът, че се е потвър-
дило, че това правителство ще съществува дотогава, 
докогато то е гарант за политическото оцеляване на 
Бойко Борисов, докато се разпределят средствата от 
плана за възстановяване и устойчивост, докато не 
бъдат избрани регулаторните органи и докато не бъ-
дат овладени службите и съдебната система.

призив към учителите, 
които не са получили увели-
чение към заплатите си, да се 
обърнат към съда, отправи де-
путатът от БСп Ирена Анаста-
сова в петък. 

от септември досега към 
социалистите са се обърнали 
стотици учители, които по раз-
лични причини не са получили 
полагащото им се увеличение, 
което трябва да им се даде със 
задна дата от 1 януари. То беше 

прието със Закона за бюджета 
на 29 юли тази година, а на 10 
август беше подписан колек-
тивен трудов договор. оказва 
се обаче, че увеличението не 
са получили учители, които са 
се пенсионирали до 10 август, 
сменили са работата си, вклю-
чително като са се преместили 
в друго училище, или такива, 
които са били назначени на из-
питателен срок. 

“Затова аз от трибуната 

на нС съветвам всеки потър-
певш учител или педагогиче-
ски специалист да се обърне 
към директора на съответната 
образователна институция и 
да поиска доброволно изпла-
щане на увеличението, кое-
то му се полага. Ако това му 
бъде отказано - да се обърне 
към съда и съгласно чл. 358, 
ал. 1, т. 3 от кодекса на тру-
да, да търси неизплатеното си 
трудово възнаграждение в до-

говорения увеличен размер”, 
заяви Анастасова. 

“Труд са положили и на-
пусналите по една или друга 
причина учители. неизпла-
щането на възнаграждението 
рефлектира върху размера на 
пенсиите на тези, които са 
се пенсионирали или пък на 
полагащите се обезщетения 
за тези, които са от други ка-
тегории. За нас това е край-
но несправедливо”, посочи 

Втори ден стотици се поклониха пред частица от мощите на св. Мина в кюстендилския храм 
“Св. Мина”, чийто патронен празник беше отбелязан с литургия и курбан за здраве в събота. 
Частицата беше донесена по канона в храма в петък вечерта

Ирена анастасова:

Учителите да поискат 
увеличението на  
заплатите си и в съда
Хората се чувстват излъгани, защото са лишени от полагащите им  
се средства, тъй като са сменили работните си места, пенсионирали  
са се или са напуснали системата, заяви депутатът от БСП

Ирена Анастасова.
мон е излязло със стано-

вище, че не са дължими ни-
какви средства към педагоги-
чески специалисти, които след 
10 август не са техни служите-
ли или пък са на ново място 
в същата система. “Хората се 
чувстват излъгани и онеправ-
дани, защото са лишени от 
полагащите им се средства за 
увеличената заплата, само за-
щото са сменили работните си 
места, пенсионирали са се или 
са напуснали системата. Смя-
таме, че възмущението на тези 
колеги е основателно”, комен-
тира още Анастасова. 

по тази причина тя се обър-
на към министъра на образова-
нието Галин Цоков с въпроса 
какви действия ще предпри-
еме мон за отстраняване на 
тази несправедливост. Той 
обаче  потвърди становището 
на мон. депутатката от БСп 
обаче му напомни, че средства-
та за увеличение на заплатите 
на педагогическите специали-
сти са разчетени в бюджета и 
би трябвало да стигнат за всич-
ки работещи в системата към 1 
януари 2023 г.

Ирена Атанасова бе кате-
горична, че кодексът на труда 
точно и ясно урежда момента, 
в който влиза в сила и действа 
колективният трудов договор. 

Нови сигнали 
за липсващи лекарства 

новият предстоятел на Руската църква “Свети ни-
колай мирликийски” протойерей владимир Тишчук 
отслужи първата Божествена света литургия вчера. 
десетки бяха миряните, дошли да се помолят в недел-
ната утрин. Храмът се връща към нормалния си богос-
лужебен живот. Той остана заключен близо 2 месеца, 
след като от България бяха изгонени трима служители 
на руския храм. Това се случи след доклад от дАнС, 
според който те са работили срещу националната си-
гурност на страната.

при отварянето на храма в петък присъстваше и 
посланика на Русия в България елеонора митрофано-
ва, която заключи църквата преди 51 дни. След отваря-
нето на храма митрофанова заяви, че църквата е руска 
и те имат всички документи за нея. повод за това ста-
на мнението на българската прокуратура, според коя-
то българското правителство може да започне дело за 
собствеността на храма, на база 4 тома документи.

Новият предстоятел  
на Руската църква  
отслужи първа литургия

атанас ЗафИров:

Изказванията на Ваня Григорова са обидни за БСП

Сигнали за липса на лекарства за диабет, епилепсия, шизо-
френия, остеопороза, рак е получила Изпълнителната агенция по 
лекарствата. Това става ясно от справката, която се подава вся-
ка седмица от министерството на здравеопазването в ресорната 
парламентарна комисия.

подадени са сигнали за недостиг на три лекарства за лечение 
на диабет, както и на Zypadhera Powder and solvent за лечение на 
шизофрения. проверката на ИАЛ установила, че от лекарствата 
към складовете са пратени количества от 1 август до момента, но 
не е представена справка за бъдещи доставки от притежателя на 
разрешението за употреба.

Има сигнал и за онкомедикамент, прилаган в болница. 
към момента в ИАЛ няма информация от компанията Accord 
Healthcare Polska Sp. z.o.o. каква е причината за липсата. Аген-
цията е дала разрешение по изключение да бъдат доставени 915 
опаковки от лекарствата на полски език.

медикамент за лечение на епилепсия е наличен към 2 ноем-
ври в няколко склада, е установила проверката на ИАЛ. Следва-
щи доставки на DEPAKINE Chrono, Prolonged-release tablet 500 
mg се очакват средно веднъж месечно, като първата е планирана 
за 20 ноември, а за 300 mg е подадено уведомление за временно 
преустановяване на доставките, но се очаква да бъдат подновени 
на 30 ноември.
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АбонАмент

2024
Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестника 
до 20 декември 2023 г.

12 месеца - 204 лв.

6 месеца - 102 лв.

3 месеца - 51 лв.

1 месец - 18 лв.

За повече информация: тел.: 02 9705 203 и 02 9705 216

Каталожен номер: 6

  �
Аида ОвАнес

Социалистите няма 
да подкрепят правител-
ствения бюджет. в петък 
финансовият министър 
асен василев предста-
ви проекта за бюджет за 
следващата година, кой-
то е публикуван за об-
ществено обсъждане.

“ние ще защитим 
нашите предложения в 
бюджета, както сме го 
правили всяка година, но 

няма как да подкрепим 
безпринципно вдигане 
на данъци, този необмис-
лен закон “бонус-донос”, 
липсата на всякакви мер-
ки по отношение на демо-
графската криза и липса-
та на адекватно социална 
подкрепа за нуждаещите 
се”, категоричен бе ата-
нас Зафиров, заместник-
председател на бСп.

За министерството на 
труда и социалната поли-
тика са предвидени 2 868 
179 000 лв. за 2024 г.  от 
проекта става ясно, че за 

политики в областта на 
хората с увреждания са 
предвидени 1 494 947 600 
лв., за социалното включ-
ване - 767 564 800 лв., за 
социалното подпомагане 
и равнопоставеността на 
жените и мъжете - 400 
815 600 лв. по-малко са 
парите за политики в об-
ластта на пазара на труда, 
свободното движение на 
работници и трудовата 
миграция, на трудовите 
отношения, на на жиз-
неното равнище, демо-
графското развитие и 

социалните инвестиции. 
по бюджетната програ-
ма “администрация” са 
предвидени 14 869 700 
лева.

парите за минис-
терството на здравео-
пазването са почти на-
половина по-малко, но 
здравната система се фи-
нансира в по-голямата 
си част от нЗок.

За мЗ са предвидени  
1 089 036 000 лв. най-
много средства са пред-
видени за политики в об-
ластта на диагностиката 
и лечението - 819 906 000 
лева. Следват порите за 
промоцията, превенцията 
и контрола на общест-
веното здраве - 183 673 
300 лв., на лекарствените 
продукти и медицинските 
изделия - 48 475 900 лв. 

по бюджетната програ-
ма “администрация” са 
предвидени 36 980 800 лв. 
в бюджета са предвидени 
и 35 млн. лв. за изграж-
дане на мбал за детски 
болести “Св. анастасия” 
в бургас, чрез бюджета на 
община бургас.

междувременно над-
зорният съвет на нЗок 
реши в петък, че осво-
бождава от резерва на 
касата 147 468 742 лв., за 
да бъде компенсиран не-
достига  при плащанията 
към болниците. 

За да се осигури дос-
тъп до иновативно ле-
чение на пациентите с 
трансфузионно зависима 
анемия, свързана с бета 
таласемия, надзорници-
те са одобрили нови из-
исквания за тази тера-

пия в извънболничната 
помощ. оТ документа 
става ясно, че причина 
за решението на надзор-
ниците са включени в 
позитивния лекарствен 
списък медикаменти с 
ново международно не-
патентно наименование 
Luspatercept. очакваният 
резултат от лечението е 
намаляване на вливания-
та,  повишаване на ниво-
то на хемоглобина, както 
и намаляване на желяз-
ното свръхнатоварване в 
жизненоважни органи и 
системи, което ще подо-
бри качеството и продъл-
жителността на живот 
на хората с това тежко и 
рядко заболяване.

Още за бюджета 
на стр. 5

какви стъпки е предпри-
ел министърът на право-
съдието атанас Славов за 
прекратяването договор за 
43 млн. лева за храненето в 
затворите, сключен без кон-
курс и при неясни правила, 
попита в петък народният 
представител от “бСп за 
българия” борислав гуца-
нов по време на парламен-
тарен контрол.

Той припомни, че още 
през юли е поставил въпроса 
с ефективността и законосъ-
образността в разходването 
на публични средства за 

доставката на храни в мес-
тата за лишаване от свобода. 
Тогава Славов определил 
проблема като изключител-
но важен и предизвикващ 
обосновано обществено 
внимание и нужни реакции 
и обещал проверки.

“министерството на пра-
восъдието да си позволява 
това само по себе си е срам-
но, защото точно това минис-
терство трябва да бъде сто-
жер на законността, а точно 
от него започва закононару-
шението. Силно се надявам 
да прекратите тази общест-

вена поръчка и процедурата 
да започне отначало”, кате-
горичен бе гуцанов.

в отговора си министър 
Славов се съгласи с аргу-
ментите на народния пред-
ставител от бСп, но подчер-
та, че тъй като има решение 
на ваС по този казус, той 
не може да се намеси пряко 
и да прекрати обществената 
поръчка. министърът уточ-
ни, че е поискал адФи да 
направи инспекция, която 
може да обоснове предпри-
емането на по-нататъшни 
действия.

Борислав Гуцанов: 

да  се прекрати договорът за храненето в затворите за 43 млн. лева

бСП няма да подкрепи бюджета
Социалното министерство дава най-много за хората с увреждания, а здравното - за диагностика

правителството е 
взело решение за отпа-
дане от плана за въз-
становяване и устой-
чивост изграждането 

на високотехнологичен 
национален център за 
лечение на онкоболни с 
фокус върху лечението 
на деца. Това стана ясно 
от отговор на министъ-
ра на здравеопазването 
проф. Хинков на въпрос 
на народния предста-
вител от “бСп за бъл-
гария” иван петков за 
съдбата на националния 

протонен център.
“компонент 12 - 

“Здравеопазване” на 
българския план за въз-
становяване и устойчи-

вост има за цел да по-
добри предоставянето 
и наличието на здравни 
услуги в българия. Той 
обхваща 6 реформи и 
7 инвестиции. един от 
ключовите проекти по 
компонент “Здравеопаз-
ване” е изграждането на 
национален център за 
лечение с протонна тера-
пия за прилагане на най-

съвременните методи за 
лечение на онкологични 
заболявания с фокус вър-
ху лечението на деца.

по думите на иван 
петков в публичното 
пространство е излязла 
информация, че проек-
тът е стартирал и иван 
петков се е обърнал към 
министъра с въпрос на 
какъв етап е и каква е ан-
гажираността на здрав-
ното министерство.

министър Хинков 
потвърди, че изграж-
дането на националния 
протонен център е най-
голямата инвестиция в 
сектор “Здравеопазване” 
по пвУ, но призна, че 
при промените му и с ре-
шение на министерски 
съвет от 27 септември 
националният протонен 
център е изваден, тъй 
като проектът се движел 
с около година закъс-
нение и имало риск за 
реализирането му. ми-
нистерството на здраве-
опазването се ангажира-
ло да го предостави като 
проект с национално 
значение и държавно фи-
нансиране, стана ясно от 
отговора на министъра.

иван Петков: 

Кабинетът е отрязал от ПВУ 
център за лечение на онкоболни
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“леко е обидно да гледаме 
ветото на президента върху За-
кона за енергетиката в празна 
зала, защото това касае всички 
български граждани с оглед 
предстоящата либерализация 
на цените на ток за битови 
потребители. която либера-
лизация не се налага от нито 
един европейски регламент. 
но ветото, което гледаме, е 
възможност, втори шанс за уп-
равляващото мнозинство след 
като то пренебрегна доводите 
на БСп, че предлаганите про-
мени не са работещи и устой-
чиви и по-скоро ще донесат 
хаос и несигурност, вместо да 
решат проблемите на обикно-
вените граждани”. Това заяви 
народният представител от 
“БСп за България” и бивш 
енергиен министър драгомир 
Стойнев по време на дебатите 
в парламента по наложеното 
от президента радев вето вър-
ху Закона за енергетиката. 

“БСп ще подкрепи вето-
то. ние вече казахме на упра-
вляващите - дайте моделите, 
прогнозите, сценариите за 
това, което предстои с оглед 
предлаганата либерализация 
на цените за електроенергия 
за битови потребители. Уви, 
правителството не предостави 

нищо. Силно се надявам, че 
имат поне някакви сценарии, а 
не просто стрелят в тъмното”, 
заяви депупатът.

по думите му за всички 
вече е ясно, че либерализаци-
ята на цените на енергията за 
бизнеса опря пак до регула-
ция: 

“в крайна сметка отново 
има регулирана цена, над коя-
то небитовите потребители се 
компенсират”, каза той. 

“предлагате либерализация 
на цените на енергия за битови-
те потребители  - но все още не е 
ясно как ще бъдат компенсира-
ни те и откъде ще дойдат пари-

те. а след 2026 г. регулираните 
цени и цената на свободния па-
зар трябва да се изравнят - т.е. 
очаква ни рязък скок за цените 
на крайните битови клиенти”, 
прогнозира той.

“След отпадането на об-
ществения доставчик ще се 
сблъскаме с три обществени 
доставчика и това ще бъдат 
електроснабдителните друже-
ства, поне за две години. как 
ще се осигури конкуренция 
между тях, как ще бъдат сти-
мулирани да предлагат евтина 
електроенергия на гражданите 
до 2026 г.? всъщност, по ни-
какъв начин, защото каквото 
и да предложат, те ще бъдат 
компенсирани от всички нас, 
от парите които се събират, 
което е наистина изцяло недо-
пустимо. дали ще се създадат 
картелни споразумения между 
ерп-та е хипотеза, която съ-
ществува и все още не вижда-
ме как може да бъде оборена”, 
каза Стойнев.

Бившият енергиен минис-
тър разкритикува формули-
ровката на управляващите за 
енергийна бедност - действа-
щи цени, които се отнасят към 
доходи за предходна година. 

“БСп е категорична - цени-
те и доходите трябва да бъдат 

за един и същи период”, под-
черта той.

народният представител 
от БСп беше категоричен, че 
с предлаганите промени не 
се гарантират правата на най-
уязвимите групи битови по-
требители. 

“промените ще затруднят 
именно тези хора, които и без 
това трудно посрещат базовите 
си жизнени нужди”, заяви той.

в крайна сметка мнозин-
ството в нС прие отново проме-
ните в Закона за енергетиката и 
преодоля ветото на президента, 
като “за” измененията гласува-
ха 133 народни представители, 
а “против” - 49. 

“За съжаление, уважаеми 
представители на Сглобката, 
това, което правите не е за-
щита на националния интерес. 
националният интерес озна-
чава да защитите българските 
граждани, българските дома-
кинства, да спрете страховете 
им от реформата, която пред-
приемате. приемате закони, 
които няма да работят, закони, 
които ще ощетят българските 
граждани, единствено и само, 
за да вземете едни пари от еС, 
а последствията ще ги носят 
българските граждани”, заяви 
Стойнев.

“лукойл нефтохим Бургас” ад приветства 
и ще окаже всякакво съдействие за провеждане 
на професионално и безпристрастно разслед-
ване, защото то ще опровергае всички неверни 
твърдения срещу дружеството”, съобщиха от 
компанията в позиция, разпространена до ме-
диите.

позицията последва действията на депу-
татите делян пеевски (дпС) и делян добрев 
(ГерБ), които сезираха прокуратурата с искане 
да провери дали “лукойл нефтохим” e продава-
ла в чужбина, включително и в страните от еС 
и СаЩ, горива, които са произведени от руски 
петрол, в нарушение на петролните санкции и 
дерогацията, дадена на България. Твърдението 
е от съвместен анализ на неправителствената 
организация “Глоубъл уитнес”, Центъра за из-
следване на демокрацията в България и Центъ-
ра за изследване на енергията и чистия въздух, 
Финландия, публикувано от изданието “поли-
тико”.

“износът на нефтопродукти, произведени 
от “лукойл нефтохим Бургас” ад от руски су-
ров нефт, се осъществява стриктно в рамките 
на установените квоти и ограничения. всяка 
партида продукти се изнася под контрола и 
след предварителното одобрение на агенция 
“митници””, посочиха от дружество. 

по-рано добрев обяви, че е внесъл ново 
предложение в народното събрание за отмяна 
на дерогацията на “лукойл”.

разширението на магис-
трала “Тракия” с още две 
платна, т.е. по едно във вся-
ка посока, може да започне 
едва след 3 години. Това 
прогнозира регионалният 
министър андрей Цеков в 
отговор на депутатски въ-
прос относно изчерпания 
й транспортен капацитет. 
Според него това обаче е 
“оптимистичният вариант”.

министърът обясни, че 
след 3 години, т.е. евенту-
ално през 2026 г. ще са при-
ключили всички админи-
стративни процедури, през 
които трябва да се мине, за 

да се стигне до разрешение 
за строеж.

колко време ще отнеме 
строителството и колко ще 
струва, ще стане ясно, ко-
гато се стигне до предин-
вестиционно проучване и 
идеен проект. на този етап 
не е ясно и дали ще се раз-
ширява цялата магистрала 
или само определени от-
сечки от нея. имайки пред-
вид административните 
процедури до разрешение 
за строеж може да се стиг-
не в рамките на 3 години, 
прогнозира той.

Цеков заяви, че първи 

стъпки по разширението, 
което предвижда добавя-
нето на още една лента за 
движение в двете посоки, 
са направени през лятото. 
Била е възложена поръчки 
за оценка на въздействието 
върху пътната безопасност. 
оценката трябва да е гото-
ва през пролетта на 2024 г., 
когато ще се премине към 
прединвестиционни про-
учвания.

през “Тракия” по данни 
на апи средно на ден пре-
минават над 15 хил. пътни 
превозни средства, като от 
София до пловдив има 33 
хил. преминавания. ми-
нистърът допълни, че през 
летния сезон тези цифри 
нарастват многократно. 
именно заради това капа-
цитетът на магистралата е 
изчерпан със сегашните й 
габарити.

Унгария е поискала от евро-
пейската комисия (ек) да отво-
ри наказателна процедура срещу 
България заради обявената нас-
коро нова такса върху транзита 
на руски газ през страната. Това 
съобщи асошиейтед прес, като се 
позова на изявление на унгарския 
министър за европа Янош Бока, 
предаде БТа. 

във видео във фейсбук Бока 
обяви, че е изпратил писмо до 
еврокомисията с искане срещу 
България да бъде отворена наказа-
телна процедура, което е първата 

стъпка при налагане на спазването 
на правилата от страните членки. 
Бока се оплаква, че България е на-
ложила новата такса, без да се кон-
султира с Унгария, и твърди, че тя 
е в нарушение на европейските 
митнически и търговски правила.

“Българската такса сериозно 
застрашава енергийната сигур-
ност на Унгария и на целия реги-
он”, твърди Бока. Той допълва, че 
Будапеща е готова да отнесе ка-
зуса до най-високия европейския 
съд до края на годината, ако евро-
комисията не реагира и не открие 

наказателна процедура.
Таксата сериозно разгневи Ун-

гария и Сърбия, които се снабдяват 
с газ основно от русия по газопро-
водите “Турски поток” и “Балкан-
ски поток”. Таксата в размер от 20 
лева (10 евро) за мегаватчас беше 
обсъдена в Брюксел през октом-
ври, но не се стигна до решение 
дали тя е неопрадвана или незако-
носъобразна. Българското прави-
телство твърди, че таксата няма да 
повиши цените на газа за Сърбия и 
Унгария, а само ще намали печал-
бите на “Газпром”.

Ще има скок на сметките за ток
Откъде ще дойдат парите за компенсации и защита на българските домакинства  
и как ще спрете картел на ЕРП-та, попита депутатът от „БСП за България”

Драгомир Стойнев

„ЛукойЛ Нефтохим“ твърди:

Изнасяме 
нефтопродукти  
в установените 
квоти и ограничения

Разширението на „Тракия“ може  
да започне най-рано 2026 г.

Унгария иска санкции заради  
таксата за пренос на руски газ

драгомир СтойНев:
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Финансовият министър 
асен василев представи в края 
на миналата седмица приемлив 
за влизането на България в евро-
зоната проектобюджет за 2024 г. 
Той е изготвен при 3% дефицит 
на касова и 2,9% на начислена 
основа, което на практика озна-
чава, че България ще изпълни 
критерия за дефицит за влизане 
във валутния съюз.

в бюджета е заложен значи-
телен по размер таван на новия 
дълг в размер близо 13 млрд. лв. 

(12,7 млрд. лв.) при 7,5 млрд. 
лв., заложени и вече изтеглени 
през тази година. василев оба-
че твърди, че заради очаквания 
ръст на икономиката съотноше-
нието дълг/Бвп почти няма да 
се промени.

първоначално министърът 
заяви намерение проектът да 
бъде представен, след като пред-
лаганите промени в данъчните 
закони минат на първо четене в 
парламента, за да се види как-
ви са нагласите и тогава да се 

направи сметка на очакваните 
приходи. Те така и не бяха об-
съдени в парламента миналата 
седмица седмица. Сега планът 
е през следващите две седмици 
да бъде проведено обсъждане и 
законопроектът за бюджета да 
бъде внесен на 22 ноември в на-
родното събрание. Така по всяка 
вероятност той ще бъде приет 
най-рано дни преди коледа.

проектът е изготвен при 
прогноза за 3% инфлация в края 
на следващата година и брутен 

вътрешен продукт в размер на 
205,8 млрд. лв. общо прихо-
дите в бюджета са планирани 
в размер на 77,6 млрд. лв., а 
разходите - 83,8 млрд. лв. ми-
нималната работна заплата ще 
нарасне до 933 лв. предвижда 
се вдигане на заплатите в част 
от държавната администрация, 
в т.ч. и в мвр. идеята е те да 
бъдат разпределени по мето-
дика, така че да се преодолеят 
неравенствата в заплащането в 
различните структури на адми-

Финансовият министър асен василев 
предвижда осезаемо повишение на максимал-
ния осигурителен доход. Това става ясно от 
проектобюджета за 2024 г., както и от съпът-
стващата го тригодишна фискална рамка.

предвижда се от следващата година тава-
нът на осигуровките да се вдигане от 3400 на 
3750 лв. в прогнозата за следващите години 
пък е заложено той да се увеличи на 4130 лв. 
от 2025 г. и на 4430 лв. през 2026 г. - или с 
една четвърт от нивото, на което е той сега.

по-високият максимален осигурителен до-
ход ще доведе до повече приходи в бюджета на 
националния осигурителен институт (нои), 
откъдето се плащат пенсиите. Финансовото 
министерство изчислява, че от повишаването 
с 350 лв. догодина ще бъдат събрани допълни-
телни около 303 млн. лв.

промяната очаквано ще доведе до по-ви-
соки разходи за работодателите. Традиционно 
в България на осигурителния таван са заетите 
основно в IT сектора - над една пета от всички 
осигуряващи се на 3400 лв.

осигурителният таван в България послед-
но бе повишен с Бюджет 2022, но от 1 април, 
когато той влезе в сила. дебати за вдигането 
му имаше на няколко пъти през последните 
две години, като по време на един от тях - за 
вдигането и на минималния, и на максимал-
ния праг - финансовият министър определи 
бизнесите, които не могат да си позволят по-
високите им размери, като “некадърни” и “не-
компетентни”. 

всички организации от високотехнологич-
ния бизнес предупредиха още миналия месец, 
че са против ръст на тавана на осигуровките 
всяка година и обвързването му с формула. Те 
не изключват хипотеза на свиване на работни-
те места в сектора.

С промените в Закона 
за ддС наред с повишава-
нето на редица санкции за 
неспазване на разпоредби-
те на закона, се завишава и 
глобата за потребителите, 
които не вземат касовата 
си бележка и не я съхра-
няват до напускането на 
обекта. 

малцина потребители 
са наясно, че имат такова 
законово задължение, така 
както търговецът е длъжен 
да регистрира продажбите 
на касов апарат и да изда-
де касов бон. от години 
глобата за клиентите, ко-
ито не изпълнят това свое 
задължение да съхранят до 
напускането на търговския 
обект касовата си бележка, 
е 5 лв. Тя се събира на мяс-
то с квитанция от данъч-
ните инспектори, влезли в 

обекта на проверка. докол-
ко обаче се правят такива 
проверки и се налагат гло-
би и на клиентите за липса 
на касова бележка, е доста 
съмнително.

въпреки това от дого-
дина тази глоба ще нарасне 
двойно до 10 лв., предвиж-
дат промените в Закона за 
ддС, внесени от правител-
ството в народното събра-
ние.

двойно се завишават 
и глобите за търговците, 
които не издават касови 
бележки. За физическите 
лица санкцията скача на 
200 до 1000 лв., а за юри-
дическите - на 1000 до 
4000 лв.

Финансовият минис-
тър асен василев предло-
жи някои доста екзотични 
идеи за принуждаване на 

търговците да регистрират 
продажбите си. една от 
новите разпоредби пред-
вижда, когато търговецът 
не издаде касова бележка 
от фискално устройство, 
получателят да има право 
да не заплати стойността 
на стоката или услугата. 

първоначално идеята бе 
това да важи само за за-
веденията, но в крайна 
сметка бе разпростряно за 
всякакви бизнеси и пре-
дизвиква доста спорове до 
какви проблеми между по-
требител и търговец може 
да доведе.

Цените на храните на едро про-
дължават да вървят нагоре. от зе-
ленчуците най-много през минала-
та седмица седмица са поскъпнали 
оранжерийните краставици - с 11,6 
на сто до 2,50 лева за килограм. Це-
ната на доматите също е скочила със 
7,4 на сто и те се търгуват по 3,48 
лева за килограм. картофите са пос-
къпнали с 5,6 на сто до 1,32 лева за 
килограм. Това показват данните на 
държавната комисия по стоковите 

борси и тържища (дкСБТ). Цената 
на кравето сирене е нарастнала с 0,5 
на сто и то се продавало средно по 
11,44 лева за килограм, а кашкава-
лът тип “витоша -  с 0,6 на сто до 
17,43 лева за килограм. 

киселото мляко е поскъпнало с 
0,5 на сто и то се е купувало по 1,18 
лв. за кофичка от 400 гр. Цената на 
прясното мляко се е вдигнало с 0,5 на 
сто и то се е продавало по 2,19 лева 
за литър. Цената на кравето масло 

(пакетче от 125 грама) се е вдигнало 
с 3,2 на сто и то се продавало по 2,59 
лв. за брой.

като цяло цените на основните 
хранителни стоки на борсите в страна-
та остават без особена промяна и през 
миналата седмица, показват данните 
на дкСБТ. индексът на тържищни-
те цени, който отразява движението 
на цените на хранителните стоки на 
едро у нас, през миналата седмицата 
се е повишал с 0,32 на сто.

Снимка БТа

Таванът на тазгодишния дълг е 7,5 млрд. лв., като тези пари вече са изтеглени от правителството

нистрацията. общо разходите 
за персонал в администрацията 
ще нараснат с 2 млрд. лв.

министърът очаква около 
10-12% ръст на средната работ-
на заплата в страната догодина.

разчетен е и ръст от 11% 
на пенсиите от 1 юли по т. нар. 
швейцарско правило.

министърът предвижда 
около 12 млрд. лв. капиталови 
разходи или ръст с около 50% 
спрямо тази година. около 1 
млрд. лв. е заделен в специален 
фонд за капиталови разходи 
в общините - за пътища, вик, 
култура, за да подобрят насе-
лените места инфраструктурата 
си”, заяви василев.

министърът каза, че сред-
ствата за здравеопазване нара-
стват с около 1 млрд. лв. разхо-
дите за отбрана се предвижда 
да бъдат малко над 2% от Бвп. 
Според василев проектобюдже-
та бил “балансиран”. “Ще из-
пълним критериите за членство-
то на България в еврозоната, а 
инвестициите са с 50% повече за 
развитието на българската дър-
жава”, посочи още той.

Максималният 
осигурителен доход 
се вдига на 3750 лв.

10 лв. глоба за невзета касова бележка 

ОтнОвО ръст на цените 

Краставиците поскъпнаха с 12%, доматите със 7% 

Василев залага 
13 милиарда лева 

нов дълг 
Финансовият министър 

представи приемлив  
за еврозоната бюджет с 

близо двойно повече пари  
за капиталови инвестиции
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Снимки БТА

Млади кубинци чакат на опашка пред 
бръснарница в столицата Хавана. 
Макар условията да са скромни, 
клиентите остават доволни

Шествие с искане за по-високи заплати и пенсии организираха синдикати в португалската столица Лисабон.  
Миналия четвъртък президентът Марселу Ребелу ди Соуза разпусна парламента, след като  
премиерът Антониу Коща подаде оставка заради корупционен скандал. Още няма дата за предсрочни избори

Атина обмисля 
евровето 
за Тирана

Гърция готви вето върху началото 
на преговорите с Албания за присъ-
единяването й към евросъюза, пише 
“катимерини”. изданието твърди, че 
причината е арестът за купуване на гла-
сове и корупция на кмета на албанския 
град Химара - етническия грък Фреди 
Белерис. Според Атина задържането е 
дискриминационно и нарушава човеш-
ките му права.

Заради влошаването на двустранни-
те отношения се очаква на декемврий-
ската среща на високо равнище на еС 
Гърция да откаже подкрепа за тирана 
и да не даде съгласие за предаването 
на първия транш от средства, които 
Албания очаква след началото на пре-
говорите.

“катимерини” определя случващо-
то се като “първа гръцка блокада” на 
Албания към еС. “възможни са още 
стъпки, които ще зависят от поведени-
ето на тирана”, отбелязва изданието.

Хърватски 
министър 
уволнен след 
катастрофа

Хърватският премиер Андрей плен-
кович уволни министъра на отбраната 
марио Баножич, причинил фатална 
пътна катастрофа. Според местната по-
лиция при несъобразена с условията на 
пътя маневра министърът е блъснал с 
джипа си лекотоварен автомобил край 
град вуковар, убивайки водача. Сами-
ят Баножич е получил мозъчно сътре-
сение и други наранявания и е откаран 
в болница без опасност за живота. в 
ход е проверка за скорост и употреба 
на алкохол.

Според местните медии шефът на 
хърватското министерство на отбра-
ната е излязъл на лов с колата си рано 
сутринта, карайки по мокър път.

държавният секретар на мо Здрав-
ко якоп е назначен за временно изпъл-
няващ задълженията до назначаването 
на нов министър.

Австрийската 
левица 
преизбра 
лидера си

Андреас Баблер бе преизбран за 
председател на Австрийската соци-
алдемократическа партия с 88,76% от 
гласовете на делегатите на конгреса в 
Грац. 

“Горд съм, че като дете на работ-
ници заставам начело на тази партия”, 
коментира Баблер и изрази увереност, 
че ще спечели и подкрепата на малци-
ната, които все още не е успял да при-
влече на своя страна.

на конгреса АСдп излъчи канди-
датите си за изборите за европейски 
парламент догодина. делегатите обсъ-
диха намаляване на работното време, 
30-дневен годишен отпуск, мерки сре-
щу увеличаването на цените, осигуря-
ване на места за всички деца в детски 
градини, въвеждане на допълнителен 
данък за свръхбогатите и данък на-
следство.

Хотели намаляват 
пластмасовите изделия

Хотели в Кипър, Гърция и 
Малта намаляват употребата 
на пластмасови изделия. Целта е 
да се предотврати вредното въз-
действие върху околната среда, 
особено в морските зони, и върху 
човешкото здраве.

Въоръжен мъж се 
барикадира в Бранденбург

Въоръжен мъж, който в про-
дължение на 34 часа се бе бари-
кадирал в жилище в германската 
провинция Бранденбург, е открит 
мъртъв. Не е ясно дали се е самоу-
бил или е бил застрелян от полици-
ята. Мотивите за действията му 
са неизвестни. Открити са огне-
стрелни оръжия, патрони и ръчна 
граната. 

Лъв избяга от цирк в Италия
Заловиха лъв, избягал от цирк в 

близост до италианската столица 
Рим. В продължение на часове той 
обикалял по улиците на крайбреж-
ния град Ладисполи. Кметът Але-
сандро Грандо призова над 40 000 
жители да не напускат домовете 
си, докато полицията и служите-
лите на цирка търсеха хищника.

Американски военен самолет 
падна в Средиземно море

Американски военен самолет 
падна в Източното Средиземно-
морие, съобщи Европейското ко-
мандване на САЩ. Машината се е 
разбила по време на учебни дейст-
вия. Причините се разследват.

Четирима загинаха при 
срутване на сграда в Китай

Четирима души загинаха при 
срутване на сграда в китайския 
град Вънчжоу. Инцидентът е 
станал по време на ремонтни дей-
ности, а непрекъснатият дъжд е 
затруднил спасителната акция. В 
ход е разследване по случая. 

Извънредно положение 
заради вулкан в Исландия 

Обявиха извънредно положение 
в Исландия поради опасност от 
изригване на вулкан. Мярката е въ-
ведена след поредица от земетре-
сения на полуостров Рейкянес в 
югозападната част на страната. 

Етна се събуди
Вулканът Етна на италиан-

ския остров Сицилия се събуди и 
изхвърли гореща лава, без много 
пепел. Няма съобщения за щети. 
Летището в град Катания е от-
ворено.

първият дипломат на еС 
Жозеп Борел призна, че не 
се очаква Украйна да побе-
ди русия в близко бъдеще. 
въпреки това по време на 
конгреса на пеС в малага 
той подчерта необходимост-
та еС да продължи да изпра-
ща помощ за киев.

“имаме много проблеми, 
които ще бъдат изпитание за 
еС. първо, в момента няма 
изгледи Украйна скоро да 
победи русия. европейци-
те трябва да сме готови да 
продължим да помагаме на 
киев, като се има предвид, 
че американската подкрепа 

вероятно ще намалее” зара-
ди събитията в Близкия из-
ток, заяви ръководителят на 
европейската дипломация. 
Според него еС ще трябва 
да поеме дела на САЩ в по-
мощта за кие.

по данни на агенция 
“Блумбърг”, позоваваща се 
на анонимни източници, уп-
равляващата коалиция в Бер-
лин се е съгласила да удвои 
германската военна помощ 
за Украйна през следващата 
година до 8 млрд. евро. Ако 
бъде одобрено от Бундеста-
га, увеличението ще вдигне 
германските разходи за от-

брана над целевите 2% от 
Бвп - ангажимент, поет от 
всички членки на нАто.

нова версия излезе за 
взривяването на тръбопро-
водите “Северен поток” по 
дъното на Балтийско море. 
Според “вашингтон пост” 
украинският полковник от 
разузнаването роман Чер-
вински e координирал водо-
лазите - преки извършители 
на саботажа. в статията се 
посочва, че той е изпълня-
вал заповедите на главно-
командващия на вСУ ген. 
валерий Залужни.

Британският политолог 

и специалист по русия марк 
Галеоти коментира версията 
на страниците на в. “таймс”. 
Според него отношенията 
между украинските и запад-
ните специални служби се 
влошават, защото вашинг-
тон и лондон се опасяват, 
че ще бъдат пряко въвле-
чени в конфликт с русия 
заради действията на киев. 
“в западните политически 
кръгове има усещане, че 
киев не е докрай прозрачен 
в своите планове и не желае 
да реагира на притесненията 
на съюзниците си”, твърди 
експертът.

Жозеп Борел:

Украйна скоро няма
да победи Русия
Появи се версия за ролята на киев във взривяването на „Северен поток”
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Не спират протестите пред централата на Испанската социалистическа работническа партия 
в Мадрид. В неделя се очакваше най-масовата демонстрация. Премиерът Педро Санчес събра 
необходимата подкрепа от малките партии и може да състави кабинет. От консервативната 
Народна партия и от крайнодясната “Вокс” обаче настояват за нови избори

50 000 участваха, по данни на ита-
лианската левица, в голяма антиправи-
телствена демонстрация през уикенда 
в рим.

проявата бе под наслов “За едно 
по-справедливо бъдеще. има алтер-
натива”. основен оратор беше лидер-
ката на демократическата партия ели 
Шлайн, която критикува политиките 
на дясното правителство на джорджа 
мелони и даде заявка демократите да 
бъдат равностойна алтернатива на де-
сните в навечерието на европейските 
избори през юни догодина. 

Шлайн се обяви в защита на об-
щественото здравеопазване, образова-
нието за всички, равнопоставеността, 
опазването на околната среда, правото 
на жилища за всички. тя призова за 
въвеждане на минимална работна за-
плата и защити правото на родените 
в италия деца на мигранти да получат 
италианско гражданство.

ели Шлайн изтъкна, че за една го-
дина правителството е правило само 
пропаганда и нищо, за да намали бед-
ността, обричайки бедните на по-го-
ляма бедност и несигурност, като е 
премахнало механизма за помощи за 
безработица - т.нар. граждански доход, 
за хиляди италианци.

десетки хиляди французи заявиха, че ще участват 
в планираното за вчера в париж шествие срещу анти-
семитизма. вътрешният министър Жерал дарманен 
съобщи, че по улиците са разположени над 3000 по-
лицаи и жандармеристи.

президентът еманюел макрон обясни, че шест-
вието, наречено Голям граждански марш, трябва да 
покаже страната обединена в ценностите си. в статия 
за в. “паризиен” той осъди нарастващите прояви на 
антисемитизъм в страната.

не всички партийни лидери обещаха подкрепа. 
Жан-люк меланшон, лидер на лявата “непокорена 
Франция”, обяви, че ще бойкотира събитието, като го 
определи като “среща на тези, които поддържат безу-
словното клане в Газа”. марин льо пен от крайнодес-
ния “национален съюз” каза, че ще участва и ще бъде 
в задните редици, ако нейното присъствие е проблем.

150 текстилни фабрики в Бан-
гладеш преустановиха работа за 
неопределен период от време. 
това се случва в момент, в който 
отрасълът е разтърсен от иска-
ния за увеличение на заплатите, 
довели до протести, три смъртни 
случая, сблъсъци и погроми на 
70 предприятия. работодателите 

смятат стачните действия за неза-
конни. 

3500-те текстилни фабрики 
на Бангладеш осигуряват около 
85% от 55-те милиарда дола-
ра годишен износ на страната 
и доставят продукция за прочу-
ти световни марки като “Зара”, 
“ейч енд ем” и др. Условията на 

труд, при които работи голяма 
част от 4-те милиона заети в от-
расъла, повечето от които жени, 
са повече от лоши.

протестите са сериозно пре-
дизвикателство за управлението на 
премиерката Шейх Хасина вазед. 
тя управлява от 2009 г. през януа-
ри ще се бори за нов мандат.

Австрийското мвр съ-
общи, че удължава с шест 
месеца контрола по грани-
ците със Словения и Унга-
рия. в момента властите 
контролират и границите с 
Чехия и Словакия. по гра-
ниците с другите съседни 
държави се извършва “ин-

тензивен контрол в погра-
ничните райони”, се казва 
в съобщението.

“Граничният контрол 
е важен инструмент на по-
лицията за последователна 
борба с нелегалния трафик 
на хора и злоупотребата 
с убежище. в настоящата 

ситуация обаче контролът 
е и важна мярка за борба 
с тероризма”, е заявил въ-
трешният министър Гер-
хард карнер. Според него 
докато защитата на външ-
ните граници не работи и 
Шенгенската система не 
функционира, тази мярка 

ще бъде необходима.
междувременно Сло-

вакия, Чехия, полша, 
италия, Словения и Гер-
мания удължиха контро-
ла по своите граници. 
Австрия контролира гра-
ниците със Словения и 
Унгария от 2015 г.

Поход срещу 
антисемитизма 
в Париж

Затвориха 150 текстилни фабрики в Бангладеш 

Виена удължава контрола по границите

израелски изтребители са поразили 
“терористични инфраструктури” в Си-
рия при въздушно нападение.

“в отговор на атака по Голански-
те възвишения от сирийска територия 
наши изтребители удариха терорис-
тични инфраструктури в Сирия”, гласи 
кратко изявление на израелските Сили 
за отбрана (ЦАХАл). 

премиерът Бенямин нетаняху пре-
дупреди “Хизбула”, че ако влезе във 
война с израел, “ще направи грешката 
на живота си”.

“не правете грешката да започвате 
война с нас. това ще бъде грешката на 
живота ви. влизането ви във война с 
нас ще подпечата съдбата на ливан”, 
заяви нетаняху.

малко по-рано и министърът на 
отбраната Йоав Галант предупреди, че 
тел Авив може да извърши в Бейрут 
това, което сега прави в Газа. “про-
вокациите на северната ни граница се 
превърнаха в агресия”, каза той. и до-
пълни, че “Хизбула” си играе с огъня”.

израел продължава да обстрелва 

мишени в ивицата Газа. ожесточени 
сражения се водят между израелски 
военни и бойци на Хамас близо до 
най-голямата болница в анклава “Аш 
Шифа”. Хиляди медици, пациенти и 
разселени от конфликта са без елек-
тричество, съобщават представители 
на палестинските власти.

намаляват запасите с продоволствия 
на медицинското заведение. най-голе-
мият генератор на болницата свърши 
горивото. в резултат починаха прежде-
временно родено бебе, друго в инкуба-

тор и  още четирима пациенти, съобщи 
министерството на здравеопазването.

нетаняху очерта плана на израел 
след края на войната в Газа, който кон-
трастира рязко с този на САЩ - анкла-
вът ще бъде демилитаризиран и израел 
ще запази контрола върху сигурността, 
ще бъде способен да влиза в Газа сво-
бодно, за да преследва ислямисти. не-
таняху отхвърля идеята палестинската 
автономия да управлява ивицата.

Американският държавен секретар 
Антъни Блинкен заяви, че САЩ се 
противопоставят на израелска окупа-
ция на Газа и визията им е за създаване 
на палестинска държава. 

в Саудитска Арабия лидери от 
Арабската лига и организацията за ис-
лямско сътрудничество призоваха за 
трайно прекратяване на огъня. 

“Срамота е, че западните държави, 
които винаги надигат глас за човешки 
права и свободи, запазват мълчание за 
клането в палестина”, каза турският 
президент реджеп тайип ердоган.

Загиналите палестинци вече са над 
11 000.

Израел се закани 
на Сирия и Ливан
Рияд призова за прекратяване на огъня

50 000 
италианци 
освиркаха 
Мелони
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА НЕЗРЯЩИТЕ. От-

белязва се от 1946 г. по 
решение на Световната 
здравна организация в деня 
на рождението в Сент 
Жюст, Пикардия, на френ-
ския педагог Валентин Аюи 
(1745-1822). Той основава 
през 1784 г. в собствения си дом в Париж първо-
то в света училище за незрящи деца и демонстрира 
метода си за обучението им посредством разрабо-
тения от него релефно-линеен шрифт “унициал”.

СВЕТОВЕН ДЕН НА ДОБРОТАТА. На 13 но-
ември 1998 г. в Токио се 
открива първата кон-
ференция на Световно-
то движение на добро-
тата с участието на 
Австралия, Великобри-
тания, Канада, САЩ, Сингапур, Тайланд и Япония. 
Конференцията приема Декларация на добротата, 
а френският художник Орел изработва символа на 
деня - “открито сърце”.

1920 - В БЪЛГАРИЯ СЕ ПРИЕМА ЗАКОН ЗА 
ЗАСЕЛВАНЕ НА БЕЖАНЦИТЕ и обезпечаване на 
поминъка им. С него 
се осигуряват парични 
помощи, земя до 50 дка 
в полята и до 120 дка в 
планините, безплатен 
дървен материал и нис-
колихвени заеми. Този 
закон е приет с цел подпомагане на бежанците, 
пристигнали в България след жестоко потушеното 
Илинденско-Преображенско въстание (1903 г.).

1921 - В КЮСТЕНДИЛ СЕ РАЖДА НИКОЛА 
МИРЧЕВ, ХУДОЖНИК (УМИРА 1973 Г.). Живопи-
сец, илюстратор и карикатурист. 
Активен член на БОНСС, сътруд-
ник на Окръжния комитет на РМС 
в Кюстендил. През есента на 1941 
г. е арестуван и осъден на 10 г. за-
твор. Освободен от Кюстендил-
ския затвор на 8 септември 1944 
г. През 1948 г. завършва живопис в 
Художествената академия в кла-
са на проф. Илия Петров. Никола Мирчев е един от 
основателите на в. “Стършел”, на който сътруд-
ничи през целия си живот с рисунки и карикатури. 
Работи като художник в НС на ОФ, в. “Работни-
ческо дело”, в. “Отечествен фронт” и др.

1971 - ЗА ПРЪВ ПЪТ КОСМИЧЕСКИ АПАРАТ 
ОБИКАЛЯ ОКОЛО ДРУГА ПЛАНЕТА. Американска-
та космическа совалка 
“Маринър 9” успешно 
навлиза в орбита око-
ло Марс. Апаратът е 
изстрелян на 30 май 
1971 г. от “Кейп Кана-
верал”. “Маринър 9” 
изпреварва с месец съветските “Марс 2” и “Марс 
3”. След месеци на пустинни бури сондата успява 
да изпрати изненадващо ясни снимки на планета-
та. След изразходване на горивото за контрол на 
височината апаратът се изключва на 27 октомври 
1972 г. “Маринър 9” е все още в орбита на Марс 
поне докъм 2022 г., когато апаратът ще навлезе в 
атмосферата на планетата.

1974 - УМИРА ВИТОРИО ДЕ СИКА, ИТАЛИ-
АНСКИ ФИЛМОВ РЕЖИСЬОР И АКТЬОР (Р. 1902 
Г.). Водеща фигура в 
италианския неоре-
ализъм от следвоен-
ния период в Европа. 
Незабравими оста-
ват филмите му с 
участието на София 
Лорен и Марчело Мастрояни - “Вчера, днес и утре” 
и “Брак по италиански”, които са най-успешните 
му творби. Първият печели “Оскар” за най-добър 
чуждоезичен филм.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Андрешко в БФс
  �

Марин МИЛАшКИ

Цялото общество се 
занимава миналата сед-
мица и се смее на БФС, 
който опитва да уреди 
националите по футбол 
да играят мач с Унгария. 
Срещата според хората в 
“Бояна” ще е в четвъртък 
от 19.00 часа на стади-
он “Христо Ботев”. под 
тепетата обаче не са съ-
гласни, защото там в мо-

мента текат строителни 
дейности. Става въпрос 
за козирките на най-мо-
дерния стадион у нас. 
Строителните дейности 
са съобразени с мачовете 
именно на Фк “Ботев”, 
който почива заради пау-
зата за двубоите на наци-
оналните отбори.

паралелно в цяла Бъл-
гария феновете се готвят 
да протестират срещу 
Боби михайлов и компа-
ния. А от БФС се изпла-
шиха и затова опитаха да 
се скрият в пловдив.

и тук настана голяма-
та суматоха...

След като се оказа, че 
на стадиона мач не може 
да има, от “Бояна” старти-
раха с подмолните си ата-
ки. пуснаха техническия 
директор Георги иванов-

Гонзо и зам.-изпълни-
телния Христо Запрянов. 
Те вкупом заплашиха, че 
ще отнемат лицензите на 
пловдивските отбори и 
футболът там приключва. 
като го направиха без да 
имат аргументи.

“дребна душица, не-
грамотен и простоват, 
завистлив, непрестанно 
мислещ някакви шме-
керии, мразещ успелите 
и богатите, незачитащ 
правилата и законите и 
ненавиждащ системата и 
държавата.

Сиромах човек - жив 
дявол.” Така може да бъде 
описан героят на елин 
пелин - Андрешко.

всичко много си при-
лича именно с хората в 
БФС.

Човек каквото си е на-

дробил, това ще яде.
няма как това ръко-

водство на БФС да избя-
га от проблемите, които 
те самите са създали. Хо-
рата не са виновни, че са 
ги намразили и отърване 
няма. Защото да предло-
жиш доброволно наци-
оналният отбор да играе 
без публика е предател-
ство. на всички нива.

в по-голямата си част 
спортът е създаден, за да 
радва хората. А не да за-
тваряш стадиона, за да не 
те псуват, че си се прова-
лил. С тези си действия 
бобимихайловците се за-
копаха. Буквално! Скъса-
ха всички връзки между 
БФС и обществото.

Засега само не е ясно 
кога ще ги изметат от “Бо-
яна”, но и това ще стане.

ЕК покани диктатура
  �

Юри МИХАЛКОВ

Eврокомисията пред-
ложи преговори за член-
ство с молдова, въпреки 
че в страната бяха извър-
шени крещящи наруше-
ния преди първия тур 
на местния вот, състоял 
се три дни преди обя-
веното предложение на 
Брюксел. дори евронаб-
людателите трябваше да 
посочат с пръст такова 
нарушение като елими-
нирането на опозицион-
ната партия “Шанс” от 

участие в изборите.
резултатът от първия 

тур на вота е 50:50. до-
като опозицията спечели 
в столицата кишинев и 
още два големи града, 
управляващата партия 
на действието и соли-
дарността (пдС) на пре-
зидентката мая Санду 
печели около една пета в 
малките селища.  

много преди вота вла-
стите забраниха опози-
ционната партия “Шор”, 
която след избирането на 
мая Санду за президент 
през 2020 г. организира-
ше протести срещу ико-
номическата й политика 
и високите цени. Санду 
обяви лидера й илан Шор 
за агент на москва, която 
чрез него наляла 5 млн. 
долара за свалянето й.

Шор е роден в израел, 
семейството му се пре-
мества в молдова след 
разпада на СССр, но след 

избирането на Санду той 
напуска молдова, където 
е обвинен във финансови 
спекулации, и се връща в 
израел. Той отрече сред-
ствата да са свързани с ру-
сия и обяви, че парите са 
дадени от негови бизнес 
проекти в различни страни 
за подпомагане на пенсио-
нери, проекти за социална 
инфраструктура и за ня-
кои политици в молдова. 
властите подгониха също 
членове на “Шор” срещу 
участието им в изборите 
като независими или кан-
дидатите от други партии, 
арестуваха десетки акти-
висти на различни партии, 
заведоха и дела срещу ръ-
ководителите на Соцпар-
тията. 

“Шанс” пък беше спря-
на за участие два дни пре-
ди вота, за да няма време 
да обжалва. отделно Сан-
ду забрани 12 неудобни те-
левизии и блокира 50 сай-

та. в интернет може да се 
прочете мнението на мест-
ния политолог Алексан-
дър коприненко за “пряк 
политически шантаж от 
страна на президентката с 
лишаване от финансира-
не бяха заплашени онези 
населени места, които не 
изберат “добрите хора”. 
А като капак кишинев не 
пусна наблюдатели от ев-
ропейската лява партия за 
сегашните избори, защото 
щели да работят за илан 
Шор.

въпреки това ек смя-
та, че молдова е дорасла 
за членство. А наблюда-
телите пък, макар да по-
сочиха нарушенията, не 
посмяха да пратят първия 
тур на поправка. Явно в 
ек смятат, че с евроинтег-
рационната диктатура на 
Санду страната е заслужи-
ла да застане в редиците 
на греховната и порочна 
евродемокрация.  
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Деси ВЕЛЕВА

как ще работи новият сто-
личен общински съвет след за-
тихването на емоциите от мест-
ните избори 2023 г. е въпрос 
който крие много неизвестни на 
фона на липсата на пълно мно-
зинство на една политически 
сила, която да може самостоя-
телно да взема решения. 61 са 
общинските съветници в мини-
парламента на столицата, а за 
гласуването на всяко решение 
ще са необходими минимум 31 
гласа. сметките за бъдещите 
сглобки вече започнаха, а пър-
вите сдружавания и коалирания 
вероятно ще станат ясни още на 
първата сесия в понеделник, ко-
гато ще се гласува за председа-
тел на общинския съвет, а след 
това и за състава на комисиите 
към него. 

Настоящият общински съ-
вет ще бъде доста шарен, тъй 
като в него влизат 7 политиче-
ски сили. Толкова голямо раз-
нообразие на формации не е 
имало през последните осем го-
дини, а в предходния мандат те 
бяха най-малко от цялата нова 
история на сос - едва четири. 

справка за политическото 
присъствие в столичния съвет 
през последните 20 години по-
казва, че 

БСП е единствената 
партия,

останала с постоянно предста-
вителство оттогава и запазила 
името си. Тогава столичани 
избират в сос да влязат още 6 
партии или коалиции, за които 
днес мъчно може да се говори, 
че съществуват. социалистите 
през мандат 2003-2007 са най-
голямата група, а техни колегии 
са хора от сдс, съюза на сво-
бодните демократи (ссд), ко-
алицията между “Гергьовден”, 
БЗНс-Нс и “демократическа 
партия”, групата “демократи за 
софия” и Ндсв.

политическата обстановка 
рязко се променя през след-
ващия мандат, когато на хо-
ризонта излиза ГерБ и взема 
абсолютно мнозинство в об-
щинския съвет, като така по-
лучава възможността сама да 
взема решения за бъдещето на 
софия. освен ГерБ и Бсп в 
съвета успяват да се промушат 
само още 16 съветници, раз-
делени между четири партии 
- дсБ, сдс, Ндсв и “атака”, 
която е новото присъствие в уп-
равляващия орган. 

местните избори през 2011 
г. не нарушават комфорта на 
утвърденото мнозинство, кое-
то продължава да има 33 гла-
са за свободното прокарване 
на решенията в сос. Новият 
съвет е почти идентичен с пре-
дходния по отношение на по-
литическите формации в него, 
като за първи път се появява 
представител на вмро. 

в мандат 2015-2019 г. залата 
на последния етаж на ул. “мос-
ковска” 33 вече има по-различен 
изглед. осемте години на абсо-
лютно господство приключват 
поне на пръв поглед, тъй като 

ГЕРБ изгубва пълното 
си мнозинство

- вече има 30 съветника. Така 
му е нужен един допълните-
лен глас от друга партия, за да 
прокарва решенията си. освен 
червени съветници в сос то-
гава влизат представители на 
вече познатите вмро и “ата-
ка”, а десните са обединени 
под ново име - реформаторски 
блок. разнообразието този път 
идва от политическа група 5, в 
която се обединяват формации 
като “Глас народен”, Зелените, 
движение 21, с характерното 
присъствие на венци мицов 

и светльо витков. пъстрата 
картина завършва коалицията 
“сердика” с по един предста-
вител в нея на аБв и Български 
социалдемократи. 

2019-та е годината, в която 
столичани решават да огра-
ничат многообразието в упра-
вленската структура и вкарват 
представители само на пет по-
литически сили. десните вече 
са обединени в демократична 
България, към групата на ГерБ 
в скоби се появява абревиатура-
та сдс, петимата от “атака” и 
вмро се обединяват в групата 
“патриоти за софия”, а Бсп 
продължава да отстоява инте-
ресите на столичани със запа-
зено име и остава втора група 
по брой общински съветници. 
първи отново са ГерБ, но с още 
по-малко съветници - 27, като 
за повечето си решения разчи-
тат на гласовете на “патриоти-
те”. Тук ексцентричният вот е 
съсредоточен в лицето на Борис 
Бонев, който се явява като неза-
висим и без група, което налага 
гласовете, дадени за него от со-
фиянци, да се разпределят меж-
ду другите групи. 

политическите турбуленции 
в последно време на национално 
ниво се отразиха закономерно 
на новия изглед на столичния 

общински съвет след местните 
избори през октомври. в него 
отново има 7 политически гру-
пи, които всъщност включват 9 
формации, а в този си вид 

пет от тях  
са напълно нови

на ул. “московска” 33. За първи 
път от 14 години ГерБ изгуби не 
само хегемонията си, но и поло-
вината си общински съветници. 
в новата група мнозинството е 
от стари муцуни, но пък липс-
ват знакови за ГерБ кадри като 
дългогодишната шефка на гру-
пата малина едрева, заместни-
кът й Николай стойнев и Зафир 
Зарков, ресорен титуляр в об-
ластта на транспорта. 

в новата група на пп/дБ и 
“спаси софия” има шест ста-
ри лица измежду 23-те попъл-
нения. карлос контрера пък е 
единственият, който успя да 
влезе от вмро. Три са напъл-
но новите групи в общинския 
съвет - на “възраждане” - със 
7 съветника, местната коали-
ция “синя софия” с трима, 
като в нея се появява старият 
познайник и неуспял кандидат 
за кмет вили лилков, както и 
трима представители на “има 
такъв народ”. 

Бсп вкараха деветима съ-
ветника, от които петима ра-
ботиха в предишния минипар-
ламент - това са иван Таков, 
диана Тонова, иван пешев, 
иван виделов и Николай вел-
чев. 

На фона на липсата на пъл-
но мнозинство за вземане на 
решения и многообразието 
на политически формации ще 
бъде интересно дали съветът 
ще изпадне в патова ситуация 
още при първите гласувания. 
по традиция председател на 
сос трябва да е представител 
на най-голямата група, а вече 
се знае, че Борис Бонев ще 
бъде основната кандидатура. 
самият той пък заяви, че в ко-
алицията настроенията са да не 
се преговаря с ГерБ. дали това 
обаче изключва наистина въз-
можността 

моделът на 
 управленска коалиция 

на национално ниво между пп-
дБ и ГерБ да не се повтори в 
общинския съвет?

а работата на общинския 
минипарламент е важна, колко-
то и на кметската администра-
ция. съветниците два или три 
пъти месечно обсъждат в коми-
сии и после приемат на сесия 
доклади за общински наредби, 
подробни устройствени плано-
ве, свързани със строителство-
то, разпореждат се с общински 
имоти, одобряват различни со-
циални услуги, приемат стра-
тегии и програми, предложени 
от съветници, от кметството, от 
главния архитект на града и от 
районните кметове. кулмина-
цията в работата им е одобря-
ването на общинския бюджет 
в началото на всяка календарна 
година и на план-сметката за 
чистотата в края й. Те предиз-
викват най-много спорове и 
дискусии и обикновено не ми-
нават без скандали. Точно тези 
два основополагащи доклада 
ще бъдат едни от първите, вър-
ху които ще дебатират новите 
съветници. Тогава ще стане 
ясно и кои са сглобките и колко 
устойчиви са те. 

Ще има ли Сглобка и в 
Столичния общински съвет?
През последните 20 години в софийския минипарламент 
само в два мандата политическа сила е имала пълно мнозинство
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БСп спечели убедителна победа 
и позицията на водеща политическа 
сила в Нови пазар. кандидатът на 
“БСп за България” Георги Георгиев 
спечели вота на 29 октомври, полу-
чавайки 54,23% подкрепа от жите-
лите на общината. 

На първи тур социалистите спе-
челиха изборите и в селата Енево, 
Жилино, Мировци, Зайчино ореше 
и Стан. 

БСп е първа политическа сила 
в Общинския съветна Нови пазар 
с 42,15% от гласовете. Групата на 
социалистите е най-голяма с 9 ман-
дата в местния ппарламент. 

Бившият народен представител от 
БСп Иван Ганчев застана начело на 
Общинския съвет в мандат 2023-2027 
г. Новоизбраните представители в     
местната власт се заклеха на тържест-
вена сесия в Нови пазар в петък.

Желязко Гагов, из-
дигнат от Инициативен 
комитет и подкрепен 
от БСп сложи край на 
управлението на ГЕРБ 
в панагюрище като 
спечели на втори тур 
49,71% подкрепа. И 

на балотажа той запа-
зи преднината си пред 
дългогодишния градо-
началник от ГЕРБ Ни-
кола Белишки. 

кандидатът на БСп 
в панагюрски колонии 
петко Стоев спечели с 

убедителните 61,64% 
от имащите право на 
глас.

БСп е трета полити-
ческа сила в панагюри-
ще и с група от с 4-ма 
общински съветници в 
местния парламент.

кандидатът на коалиция 
“Алтернатива на гражданите” 
и подкрепен от БСп Генчо ко-
лев спечели в старозагорската 
община Опан. Новият стар кмет 
получи безапелационно подкре-
пата на 70,49% още на първи 
тур. 

БСп и местната коалиция 
“Алтернатива на гражданите” 
са водещи политически сили 
преди ГЕРБ в Общинския съвет 
на Опан.

Генчо колев посочи като 
пъви задачи точни разчети по 
капиталовата програма и опре-
деляне на финансовата рамка за 
следващата 2024 г.

Исмаил Ибрям, издигнат от местна коали-
ция с участието на БСп спечели на първи тур 
шуменската община Никола козлево. Новоиз-
браният кмет получи     подкрепата на 50,73% 
от имащите право на глас. 

Освен нов кмет, местната коалиция в Ни-
кола козлево регистрира и ново мнозинство 
като сформира най-голямата група в Общин-
ския съвет. 

Пробивът на бСП

в нови пазар: бСП и Георги 
Георгиев с убедителна 
победа на първи тур

в никола Козлево: 
Победа за исмаил 
ибрям и местна 
коалиция 
с участието на бСП

Желязко Гагов с победа 
над ГЕрб в Панагюрище 

в опан: безапелационна победа 
за Генчо Колев - бСП сред 
водещите сили в обС

рекорден 9-ти пореден 
мандат за Людмил 
веселинов в Попово

людмил веселинов, издигнат от мест-
ната коалиция “Граждани за общината” 
и подкрепен от БСп спечели категорич-
на победа в попово още на първи тур, с 
което започна деветия си пореден мандат 
начело на общината. 

Градоначалникът, управлявал попо-
во от 1991 година насам получи 62,73% 
подкрепа. 

БСп е със своя група в Общинския съ-
вет като регистрира вот от 7.7 % в мест-
ния парламент. 
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“не ме изненадва решение-
то на Борисов от събота. това 
е спектакъл, който гледаме 
месеци наред. от една страна 
- скандали, от друа страна - 
много добра спойка, която не е 
публична, а някъде в сенките. 
Защото, да отправяш такива 
критики и да стоиш в прави-
телството, е необяснимо. да-
вам един пример - сега чувам, 
че премиерът денков щял да 
съди делян добрев”.

това заяви зам.-председа-
телят на народното събрание 
и народен представител от 
“БСп за България” кристиан 
вигенин в “неделя 150” на на-
ционалното радио.

За съдбата на 
сглобката

“те ще си стоят заедно, 
докато могат да напасват сво-
ите икономически, бизнес, а 
някъде и политически инте-
реси. това, което ще се разпи-
ше официално в бюджета ще 
е къде и какво да се прави - в 
сенките обаче ще бъде разпи-
сано кой да го направи. За да 
се разпределят едни милиар-
ди, където трябва”, коменти-
ра събитията около съдбата 
на “сглобката” от последни-
те дни кристиан вигенин. и 
прогнозира:

“не смятам, че този бю-
джет няма да мине - всичко 
ще бъде съгласувано между 
тях, но за сметка на българ-
ските граждани и перспекти-
вите за развитие на България. 
интересуват ги единствено 
партийните и персоналните 
бизнес интереси”.

в отговор на коментара на 
водещата, че освен бюджета, 
втората ключова дума, заяве-
на от Борисов е корупцията, 
социалистът припомни: “нека 
не забравяме, че партия ГерБ 
тръгна с говоренето срещу ко-
рупцията. След това се оказа, 
че ГерБ превърнаха коруп-
цията в държавна политика. 
те така разбират управлени-
ето на държавата”, добави 
вигенин и отново подчерта: 
“идеята, че нещата се реша-
ват някъде, в едно посолство 
е много хубаво обяснение. но 
не е там, другаде е - за ико-
номически и бизнес интереси  
на “сглобката” става дума”.

по думите на зам.-пред-
седателя на народното съ-
брание, ако пп е успяла да 
постигне нещо, то това е да 
върне и ГерБ, и Борисов в иг-

рата, да го изчисти. “Същото 
се случи и с делян пеевски. 
и вече никой не си задава 
въпроса защо пеевски се из-
казва по-често от Борисов. 
“продължаваме промяната” 
създават вакуум с начина, по 
който управляват и правят 
възможно да се случи това”, 
коментира вигенин.

За дерогацията на 
руския петрол

в разговора за деро-
гацията на руския петрол 
народният представител от 
БСп посочи: 

“дерогацията неслучайно 
беше предоставена от ек, ек 
не прави нищо без основания 
- в името на това да се гаран-
тират работата на рафинерия-
та и доставките за българския 
пазар, за да има енергийна 
стабилност. тогава няма-
ше колебания, че това 
е добра стъпка. но 
кой се е въз-
ползвал от 
това - 

предстои да разберем”.
Социалистът обаче, изра-

зи учудване, че дадено пред-
приятие може да изнася как-
вото и за където намери за 
добре, и правителството да 
не знае. 

“но, нека да видим про-
верката. дерогацията е необ-
ходима за България, но чрез 
нея не трябва да се създават 
имиджови проблеми на стра-
ната. това, че някой иска да си 
пълни джобовете е укоримо и 
недопустимо. и трябва да се 
провери”, каза още вигенин. 
по думите му обаче е важно 
не да се премахне дерогаци-
ята, а да се засили контролът 
как тя се реализира.

Зам.-председателят на 

Кристиан Вигенин:

БСП разшири влиянието си, 
започна разграждане на 
модела „ГЕРБ“ в общините
Спектакълът на Борисов ще продължи и с бюджета -  
за да се разпределят едни милиарди където трябва

Провалите са във всяка една сфера - оставането 
на това правителство е вече контрапродуктивно

“

народното събрание разкри-
тикува порочната практика 
парламентът да изземва функ-
циите на правителството. 

“на някой от ГерБ или 
дпС му щуква нещо и хай-
де да се гласува. не е редно 
това. трябва да се решава 
първо на база анализ. нС има 
специфична функция - не 
може да изземва функциите 
на мС. после кой ще контро-
лира това решение?”, реагира 
вигенин.

той подчерта, че не се уп-
равлява адекватно. 

“оттам - тази несигур-
ност, а това се отразява на 
всичко. провалите са във 
всяка една сфера - оставането 
на това правителство е кон-

трапродуктивно вече”, 
заяви още кристиан 

вигенин.
За отбраната 

и вота на 
недоверие

в разговора за от-
браната и предстоящ-
ия вот на недоверие, 
който БСп инициира, 
социалистът посочи: 

“оказва се, че 
единственото, с което 
се занимават управля-
ващите, е да закупуват 
техника, при това без 
да е дошла. отбраната 
не е само да внесеш мо-
рално остарели машини, 

а много по-широко поня-
тие. трябва да има пре-

глед реално на нуждите, на 
адекватно разпределение на 
тези ресурси. от времето на 

вземането на решения за 
закупуване на тази 

техника, до 
д н е с , 

кога-
т о 

виждаме, войните се водят 
по-доста по-различен начин - 
картината е променена. като 
внесем тези страйкъри по ка-
къв точно начин повишаваме 
нашите способности за отбра-
на, и когато най-послед някога 
дойдат самолетите - дали те 
ще ни помогнат срещу ракет-
ни атаки и атаки с дронове?”

вигенин репликира воде-
щата за думата “компромат” 
по отношение на изнесеното 
от БСп за сериозните съмне-
ния за конфликт на интереси 
от страна на министъра на от-
браната тодор тагарев: 

“така ми звучите малко 
като едно време, когато като 
се назначаваха роднините във 
властта, иван костов каза, че 

България е малка и всички 
сме братовчеди. е, как така 
все тези, които печелят поръч-
ките са съдружници на някои 
от властта или имат бизнес 
отношения отпреди властта? 
компромат е нещо измислено, 
невярно. Г-н тагарев не изле-
зе да отговори на изнесената 
информация и да разсее вся-
какви съмнения. това е най-
малкото, което можем да ка-
жем. но в случая говорим и за 
министър, който не се справя, 
води вредна политика и в слу-
чая директно или индиректно 
облагодетелства хора от своя 
кръг”, посочи социалистът.

“едно правителство стои 
на власт дотогава, докато зад 
него има мнозинство. ние 
като опозиция посочваме про-
блемите”, отговори вигенин 
на въпрос за предстоящия вот 
на недоверие. 

той обаче, възрази на 
твърдението, че вотът идва в 
момент, когато няма промяна 
в политическите и изборни на-
гласи: 

“тези местни избори пока-
заха сериозно разместване на 
влиянието на форрмациите на 
местно равнище, но много ва-
жно. БСп разшири своето ви-
ляние, “възраждане” се срина, 
при пп също има срив, ГерБ 
загуби ключови позиции, ма-
кар и да има най-голям брой 
съветници. БСп постигнах-
ме целта си - да задържим и 
разширим влиянието на БСп 
и започнем разграждането на 
модела на управление “ГерБ” 
от общините”, коментира 
кристиан вигенин.

За ПЕС и Шенген

“ние, нашата работа в пар-
тията на европейските социа-
листи сме я свършили - няма 
лява партия в европа, която 
да не подкрепя влизането на 
България в Шенген. напро-
тив, всички подкрепят, вклю-
чително и австрийските соци-
алдемократи, лявата партия в 
Холандия подкрепят. Съпро-
тивата идва от другаде. Бъл-
гарските десни е необходимо 
да се постараят повече. но, 
ние правим съвместни усилия 
това да се случи. в края на ме-
сеца предстои среща на коми-
сиите по европейските въпро-
си в страните-членки от еС, 
където отново ще заявим тази 
позиция”, заяви още вигенин, 
който се завърна от конгреса 
на пеС, провел се в испания.
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накратко

В ДУМа не сме фаталисти и затова  
на 13 ноември с много обич и настроение 

честитим рождения ден на

аИДа ПанИкЯн

Днес всички ще ти по-
желаят здраве и това е най-
хубавият подарък, който чо-
век може да получи. Ние ти 
пожелаваме да се радваш 
на добро здраве, за да ус-
михваш любимите си хора, 
които и в този час, макар и 
на хиляди километри, празнуват с теб. Бъди все 
така вярна на своите принципи, не се предавай 
и не спирай да бъдеш това, което си. Знаем, че 
те очакват още много вестникарски страници, 
истории и пътешествия. Изпълни следващите 
365 дни със спомени, добри хора и добри думи.

Наздраве!

от екипа на ДУМа

Театрални и  
танцови спектакли  
в „Топлоцентрала” 

“Пласт-сто-
ния” на Storycatchers 
и моноспектакълът 
“Сеч. Една възбу-
да” по прочутия 
роман на “екзис-
тенциалния клоун” 
Томас Бернхард и по 
идея и концепция на 
Елена Димитрова с 
участието на Явор 
Костов-Йондин се 
играят на 14 ноем-
ври в зала 1 и зала 
2 на “Топлоцент-
рала”. Премиера-
та на театралния пърформанс “Юдит 
Клайн” от Клара Армандова и Георги 
Новаков ще бъде на 16 ноември. Послед-
ния спектакъл на “Vox Populi” - “Медена 
луна”, гледаме премиерно на 17 ноември. 
В същия ден ще бъде показан премиерно 
и най-новият импровизационен формат 
от ХаХаХа ИмПро театър - “Онтар-
боаН”, с който ще преживеем дните 
от седмицата в обратен ред. С изпъл-
нителското дуо Bertrand Lesca and Nasi 
Voutsas, известни още като Bert and Nasi, 
на 18 ноември ще пътуваме във времето, 
благодарение на танцовия им пърфор-
манс “The End/Клаят”, припомняйки си, 
че никога не е твърде късно да започнем 
отново. На 19 ноември ще се върнем в са-
мото начало на същата история с “The 
Beginning/ Началото” - алтернативна 
танцова пиеса, която се превръща в на-
помняне и тържество за собствената 
ни смъртност и тази на всичко около 
нас, в сюрреалистично съзерцание върху 
живота и взаимоотношенията.

Сериалът „Приятели”  
се завръща

Снимка БиТиВи

Един от най-обичаните сериали за 
всички времена - “Приятели”, се завръща 
от първи сезон в ефира на bTV Comedy 
от 15 ноември. Всяка делнична вечер от  
19 ч. зрителите ще могат да си припом-
нят всички забавни и емоционални срещи 
на Рейчъл, Моника, Фийби, Чандлър, Джо-
уи и Рос в кафене “Сентрал парк”. “При-
ятели” ще разтоварва зрителите на bTV 
Comedy и всяка събота и неделя от 14 ч.

Снимка РСЦи 
“ТоплоЦенТРала”

Сцена от 
танцовия 
пърформанс 
“Краят”

първият семеен български автор-
ски мюзикъл “книгата на мечтите” 
прави своята бляскава премиера в зала 
1 на ндк на 14 ноември. проектът се 
осъществява с подкрепата на Столич-
ната община.

приказният музикален спектакъл 
разказва вълнуващата история на млад 
мечтател, който открива в любовта си-

лата да се справи с всички предизви-
кателства по пътя си. в центъра на ис-
торията е малкият пат - сираче, което 
живее на улицата, но мечтае да стане 
цирков артист. историята му се раз-
вива в европа в началото на ХХ век, 
където по пътя си пат се сблъсква с ко-
лоритни герои, страшен злодей и пре-
пятствия, важни уроци, верни приятел 
и с... голямата любов.

режисьор на “книгата на мечтите” 
е уест Хайлър, режисьор на броду-
ейските мюзикъли “Шрек” в нацио-
налната опера и балет, “авеню кю” и 
“Спонджбоб” в Столичния куклен те-
атър, на “Paramour” - първия мюзикъл 
на “Цирк дьо Солей”, поставен на Бро-
дуей. Спектакълът е копродукция меж-
ду Fest Team - най-големия концертен 
и фестивален промоутър в страната, 
и Dance Station - популярния частен 
танцов център в България. Зад ориги-
налния сценарий с пъстроцветен опит 
и развинтено въображение стоят ана 

дончева и ралица мерджанова. и двете 
дълги години се занимават с изкуство 
и танци - бивши елитни състезателки 
по спортни танци, част от националния 
отбор на България и професионални 
танцьори в Dancing Stars, Vip Dance 
и Bailando. като драматург по идеята 
с тях работи и александър Чобанов, а 
композитори са петя данкова, адриан 
Гугов и александър васев. За хорео-
графията отговарят ралица мерджано-
ва, реми тоин, криейтив консултант е 
милен данков. Сценографка е елица 
Георгиева, а художник костюми - Сър-
джан кръстевски. 

С многоброен и талантлив състав 
от 94 артисти - танцьори, актьори, 
певци, циркови артисти и акробати, 
фантастични декори, авторска музика 
с текст на български и вдъхновяващо 
послание, което резонира с публика от 
малки и големи, “книгата на мечтите” 
обещава да бъде незабравимо вълшеб-
но изживяване.

обществената библиоте-
ка като център на местната 
общност ще бъде във фокуса 
на осмия национален форум 
под наслов “партньорство за 
устойчивост”, организиран 
от фондация “Глобални биб-
лиотеки - България”, който 
се открива на 13 ноември в 
13 ч. в рЦСи “топлоцентра-
ла” и ще продължи два дни.

в рамките на форума ще 
бъдат потърсени нови въз-
можности за бъдещо сътруд-
ничество на национално, 
трансгранично и европейско 
ниво с цел библиотеките да 

разширяват своите възмож-
ности като информационни 
посредници и центрове за 
устойчивото развитие на 
общностите. развитие на  
информационна и медийна 
грамотност, предоставяне на 
възможности за учене през 
целия живот, развитие на 
креативните и предприема-
чески умения, повишаване 
на участието на гражданите 
в обществения живот са сред 
основните дейности, които 
изпълнява съвременната об-
ществена библиотека. 

участие във Форума ще 

вземат представители на об-
ществените библиотеки от 
цялата страна, академични-
те среди и бизнеса, изпълни-
телната, законодателната и 
местната власт, неправител-
ствени организации и биз-
неса, както и представители 
на International Federation 
of Library Associations and 
Institutions (IFLA), Stichting 
IFLA Global Libraries (SIGL), 
Eblida, European Bureau 
of Library Information and 
Documentation Associations 
(EBLIDA). 

на 13 ноември ще станат 

ясни носителите на седмите 
годишни награди на фонда-
ция “Глобални библиотеки 
- България” за подкрепа на 
работата на библиотеките в 
страната. 

Национален форум разглежда мястото на 
библиотеката като център на местната общност

музеят на хумора и сатирата пред-
ставя карикатурен салон 2023 - тради-
ционно есенно събитие с фокус върху 
карикатурата. той включва три излож-

би с участието на 32-ма автори с близо 
200 творби, 48-ата национална излож-
ба на карикатурата и самостоятелните 
изложби на карикатуристите марио 
иванов и Сергей елкин. изложбите 
може да бъдат разгледани до 25 фев-
руари 2024 г.

националната изложба на карика-
турата е ежегоден преглед на най-ви-
соките постижения на съвременните 
български художници, работещи в 
областта на различните жанрове на 

карикатурата. по традиция авторите 
показват творби от последната година, 
отразили случилото се в обществения 
и политическия ни живот, както и с по-
глед към световните събития и вечните 
теми в човешките взаимоотношения.

в рамките на карикатурен салон 
2023 музеят на хумора и сатирата 
представя избрани творби от 48-ата 
национална изложба на карикатура-
та на александър Симов, алла и Ча-
вдар Георгиеви, анатолий Станкулов, 
анри кулев, антон константинов, 
валентин Георгиев, валери алексан-
дров-валекс, Гален иванов, димитър 
атанасов, ивайло Цветков, ириен 
трендафилов, ирина китанова, ис-
маил кера, калин николов, кирил 
манов, луиза Хомел, любомир ми-
хайлов, майя Чолакова, маргарита 
Янчева, марина Горелова, марио ива-
нов, милко диков, мирослав Божков, 
никола Георгиев-кайо, росен Йорда-
нов, Светлин Стефанов, Стоян дечев, 
Стоян Черников, Халит куртулмуш, 
Цветан павлов, Цочо пеев.

Карикатурен салон 2023 в Габрово

каРикаТуРа на иВайло ЦВеТкоВ

каРикаТуРа на никола ГеоРГиеВ-кайо

„Книгата на мечтите” 
оживява в зала 1 на НДК
оригиналният музикален спектакъл за силата 
на любовта има премиера на 14 ноември
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отговори на кръстословицата 

от брой 218

Перничанин 
спечели дело срещу 
КАТ, като доказа, 

че при скорост 
240 км/час е 

невъзможно да се 
разпознае пътен 

знак с ограничение 
40 км/час.

воДоравно:
Росинант. Актове. Струма. Струя. Кирилова  

/Росица/. Род. Ке /Шарл/. Еса. Астор. Мог /Ариберт/. 
Ясли. Аос. Моми. "Ки". Ара. "Копелия". Да. Олива. 
Ватин. Равинати. Ров. Синчец. Отдих. Ва. Шан. 
Онс. Инс /Пол/. Акордеон. Олот. Оа. Езера. Окиси. 
Ар. Иван Асен. Акин. "Евелин". Аи. Злодей. Итал  
/Йоан/. ПТ. Шепот. ОН. Крем. Ум. Грил. Крона. "АК". 
Маор. Орешец. Осака. Янина. Кук /Джеймс/. Ала-
мана. Ензими.

отвЕсно:
Коси. Скари. Корал. Маса. Стрели. Аншоа. Кош. 

Кал. Мириси. Овчар. Лидер. "Ка". Нула. Алиенде  
/Салвадор/. Неп /Йозеф/. Мам. Рамо. Принц. Ези. 
Йога. "Нава". Ава. Боеве. Троян. Ат. Аса. Ато /Жорж/. 
Нрави. ИРНА. Ток. Ито /Мидори/. Анетол. Матросов 
/Александър/. Дни. Алан. Оне /Жорж/. Крор. Па-
рис. Осил. Кран. Студ. Метох. Окен /Лоренц/. Кре. 
Оя /Бруно/. Молив. Илин /Лев/. Прошки. СВ. Комин. 
Внос. Атенеум. Елегия. Ластици. Мацки.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

св. Йоан Златоуст изумявал с изя
ществото на мислите и силата на до
казателствата

Великият отец на Църквата свети 
Йоан Златоуст се е родил в 347 г. в Анти-
охия. Като получил добро образование 
под ръководството на майка си, Йоан го 
завършил в школата на известния ритор 
Ливаний; след като за кратко време бил 
адвокат, Йоан се заел с изучаването на 
християнското богословие под ръковод-
ството на антиохийския епископ свети 
Мелетий. Завършил при Картерий, най-
добрия християнски учен от това време, 
и при Диодор, впоследствие епископ 
Тарсийски.

След това Йоан се отдалечил в пусти-
нята и прекарал отначало четири години 
с други монаси, а след това две години в 
пълно уединение. Разстроеното от под-
визи здраве накарало Йоан да напусне 
пустинята и да се върне в Антиохия. В 
381 г. бил посветен за дякон и посеща-
вал богатите, измолвайки подаяния за 
бедните, на които той, обхождайки до-
мовете, раздавал милостиня.

Най-добрите проповеди, произнесе-

ни от Златоуст в Антиохия, били тези 19, 
които казал след свалянето на намира-
щата се на улицата статуя на импера-
трица Плацила от недоволните от новия 
налог антиохийци. Такова оскърбление 
на величеството заплашвало града с 
пълно изтребление; епископ Флавиан 
се отправил към императора да хода-
тайства за града и в негово отсъствие 
смутеното паство утешавал златоустият 
проповедник.

В 397 г. Йоан, смирен Антиохийски 
презвитер,

бил избран за архиепископ на кон
стантинопол

по указание на приближения на импера-
тора велможа Евтропий. Поради страх, 
че антиохийците няма да пуснат люби-
мия свещеник да си отиде, Йоан Злато-
уст бил изведен от града с измама. Теж-
ко бреме наложил върху себе си Йоан 
със сана на Контантинополски епископ. 
Чуждият и неизвестен на двора и велмо-
жите епископ, неустройващ пирове, как-
то правели неговите предшественици, и 
сам неходещ на тях, възбуждал против 

себе си недоволството на мнозина. Не-
доволно било и духовенството на сто-
личния град, разпуснато и непривикнало 
към необходимата дисциплина, която му 
наложил Златоуст.

Голяма част от парите, отпускани за 
негова издръжка, свети Йоан давал за 
бедните и построил в Константинопол 
няколко болници и приюти. Любовта на 
свети Златоуст към бедните възбудила 
недоволство сред състоятелните слое-
ве на населението. Той настроил против 
себе си и императрица Евдоксия, която в 
Златоустовото изобличение на разкоша 
и суетността на константинополските 
жени видяла намек за себе си.

Всичко това довело до факта, че в 
403 г. бил съставен събор от личните 
врагове на свети Златоуст, известен в 
историята под името "събор под дъба", 
който несправедливо осъдил Златоуст, 
след което бил изпратен на заточение. 
Но последвалото след това възмущение 
от страна на народа и страшното земе-
тресение, в което Евдоксия видяла израз 
на Божия гняв, заставили императрица-
та да върне Златоуст. Но тъй като и след 
завръщането си Йоан не променил начи-

на си на живот, изобличавайки пороците 
на двора и защитавайки бедните, в 404 
г. го постигнало второ заточение. В на-
чалото той прекарал две години в Куку-
за в Армения, откъдето го изпратили на 
заточение на друго място, но по пътя той 
починал (14 септември 407 г.) с думите 
"слава Богу за всичко!".

днес вторник сряда четвъртък
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ПРоМЕНЛиВо

Стремете се към реша-

ване на проблемите свое-

временно и не задълбоча-

вайте противоречията. 

Лесно ще намерите реше-

ние на финансов въпрос. 
Използвайте деня за по-

стигане на договорености. 

Сивата есенна картина 
няма да повлияе зле на 
мислите, настроението 
и плановете ви. 

Всички срещи, свързани с 
бизнес, могат да бъдат 
резултатни, но само не 
днес. 

Грижите за здравето не 
са загуба на време, а нещо 
полезно, което друг не 
може да направи. 

Духовните занимания ще 
ви помогнат да се освобо-

дите от стреса. Открад-

нете си малко време.

Овладейте страстите и 
желанията си, за да не 
си навредите сериозно по 
невнимание.

Бъдете по-наблюдател-

ни, за да си изградите 
вярна представа за съби-

тията и хората.

Творческите търсения ще 
ви доставят духовна на-

слада, откривайки неща, 
близки до сърцето ви.

Благоразположението на 
някого към вас ще ви ам-

бицира. С лекота ще при-
стъпите към нещо ново. 

Във връзка с реализация-

та на бизнес задача ще се 
организирате от сутрин-

та.

Със силни аргументи ще 
убеждавате партньо-

рите си в правотата на 
своите предложения.

овеН

05.55 Денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и Симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Надежда иванова и 
Стефан А. Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за 
култура с Димитър Стояно-
вич

12.00 По света и у нас
12.25 Новини на турски език
12.35 Малки истории 
12.45 Телепазарен прозорец 
13.00 Последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу/п/
14.00 Телепазарен прозорец 
14.15 "Вечните тайни" - аним. филм 
14.40 "Пакостникът Чорапчо" - 

анимационен филм 
14.55 "Кралят на Коледа" - тв 

филм /19 и 20 епизод/
15.45 Телепазарен прозорец 
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 Светът и ние 
16.55 България в 60 минути с Ма-

риана Векилска
18.00 По света и у нас 
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу
20.00 По света и у нас
20.45 Спортни новини
21.00 история.bg 
22.00 "Любов в окови" - тв филм 

/19 епизод/
23.00 По света и у нас
23.25 "Повратна точка 2" - тв 

филм /5 епизод/ (16) 
00.20 Светът и ние /п/
00.45 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Надежда иванова и 
Стефан А. Щерев /п/

02.20 Култура.БГ - предаване за 
култура с Димитър Стояно-
вич /п/

03.20 "Кралят на Коледа" - тв 
филм /19 и 20 епизод/п/

04.10 олтарите на България
04.25 По света и у нас /п от 20.00 ч./
05.10 още от деня - коментарно 

предаване /п/

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и Мария 
Цънцарова

09.30 "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова 
и Петър Дочев

12.00 bTV Новините - обедна 
емисия

12.30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу /п./

13.30 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ Михаил 
Билалов /п./

14.30 "Скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "Доктор Чудо" - сериал, с.2
17.00 bTV Новините
17.20 "Лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка Ризова

18.00 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ Михаил 
Билалов

19.00 bTV Новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: Нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

23.00 bTV Новините - късна еми-
сия

23.30 "По средата" - сериал, с.3, 
еп.3

00.00 "Столичани в повече" - се-
риал, с.12, еп.2

01.00 "Като на кино" - предаване 
за кино

01.10 "Костюмари" - сериал, с.8, 
еп.9

02.10 bTV Новините /п./
02.50 "Преди обед" - токшоу с во-

дещи Десислава Стоянова 
и Петър Дочев /п./

04.45 "Светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р Неделя Щонова /п./

05.20 "Лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка Ризова /п./

06.00 "Здравей, България" - су-
трешен блок

09.30 "На кафе" - предаване на 
NOVA

12.00 Новините на NOVA
12.30 "Наследство" (премиера) - 

сериен филм
13.30 "Свободна да избира" (пре-

миера) - сериал
15.00 "Не ме оставяй" (премие-

ра) - сериен филм
16.00 Новините на NOVA
16.10 "Пресечна точка" - публи-

цистично шоу
17.00 "Семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 "Сделка или не" (премие-

ра) - телевизионна игра
19.00 Новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 "игри на волята: България" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 "Кошмари в кухнята" - ри-
алити

23.00 Новините на NOVA
23.30 "Военни престъпления" - 

сериал, сезон 13
00.30 "Престъпни намерения" - 

сериал, сезон 14
01.20 "Пожарникарите от Чика-

го" - сериал, сезон 11
02.00 "Дъщерята на посланика" - 

сериен филм
03.40 "Ти разкажи, Черно море" 

- сериен филм
05.20 "Пресечна точка" - публи-

цистично шоу /п/

10.00 Refresh за здраве

11.00 EuroTV Shop

11.30 Седмичник с Владо Бере-

ану

12.30 EuroTV Shop

13.00 Новини

13.15 Пътуващо читалище

14.15 Училище за родители

15.15 Новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 Делници

19.30 Новини

20.00 Не се страхувай!

21.00 Балотаж

22.00 Денят с Веселин Дрем-

джиев

23.00 Новини

23.30 Да се срещнем с песен

00.30 Шесто чувство

02.30 EuroTV Shop

03.30 Училище за родители

04.30 Пътуващо читалище

05.30 Не се страхувай!

06.30 Делници

православен календар

Църквата почита на 13 ноември св. Йоан Златоуст, архиеп. константинополски 
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Ферарио спасов е заги-
нал в катастрофа край велико 
търново. инцидентът е станал 
край село Шереметя в събота 
вечерта. Автомобилът на 61-
годишния спасов е бил ударен 
от друг, който се е движил със 
150 км/ч. джигитът е познат 
на полицията и е арестуван. 
той е ударил автомобила на 
футболния специалист отзад и 
го изхвърлил встрани от пътя. 
спасов е издъхнал на място. 
Футболният треньор е пътувал 
към ловеч след мача от трета 
лига на дунав лом срещу локо 
Го (1:3).

спасов е сред големите 
треньори в българския фут-
бол. той спечели титлата с ли-
текс 1999 г., както и купата на 
България с “оранжевите” 2001 
г. в кариерата си е водил още 
ЦскА, Ботев пд, дунав, етър, 
спартак вн, спартак пл, Бе-

рое, севлиево и олимпик Га-
лата, а до февруари т.г. беше 
начело на монтана. в периода 
от 2008 до 2011 г. Феро беше 

селекционер на националния 
отбор до 17 г. като футболист 
спасов има 350 мача за осъм, 
играл е и за спартак пл.

вероятността срещата България 
- Унгария да се играе на ст. “Хрис-
то Ботев” в пловдив е нулева. това 
обяви собственикът на фирмата, ко-
ято строи “колежа”, илиян Филипов. 
в момента се израждат козирките на 
арената, около която има 200 тона 
метални конструкции. 

всичко е в ръцете на общината, ко-
ято днес окончателно трябва да вземе 
решение и да уведоми Филипов. той 
след това ще може да отговори дали 
ще изпълни заръките на местния пар-
ламент. така срещата в четвъртък ос-
тава под въпрос.

“не мога да кажа дали ще се играе 
мачът тук. това е решение на общи-
ната. Аз съм изпълнител на проекта. 
нямам договори с БФс и не искам да 
общувам с централата. БФс трябва-
ше да уведоми общината, че ще има 
такова събитие 20 дни по-рано. тряб-
ваше да направим комисия, за да пре-
ценим какво трябва да се извърши, за 
да се проведе безопасно мероприяти-
ето. те уведомиха собственика 9 дни 

по-рано. Готов съм да отложа стро-
ителните дейности, но не знам дали 
ще имаме тази възможност”, обяви 

Филипов пред Бнт.
той разкри, че е заплашван от 

зам. изпълнителния директор на БФс 

Христо Запрянов, че лицензите на 
пловдивските стадиони ще бъдат от-
нети за по 1 година.

“Хвърлили сме много труд по ста-
диона. не ми е приятно, когато чуя, 
че някой иска да затвори едно от най-
модерните съоръжения в България. 
лъжа е, че “Христо Ботев” е получил 
лиценз с условности. съоръжението 
има Акт 16”, добави той. 

Филипов заяви, че на среща в об-
щината подобна заплаха е отправил 
и техническият директор на БФс 
Георги иванов. Гонзо е юноша на 
локо пд.

“категоричен съм, че лицето 
илиян Филипов е лъжец! лично ще 
го подведа под съдебна отговорност. 
не само аз, но и БФс, заради клеве-
тите по адрес на Запрянов”, зарече 
се Гонзо. 

срещата трябваше да е в софия, 
но БФс я премести в пловдив без 
публика, защото се изплаши от гот-
вените протести срещу Боби михай-
лов.

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
17.30 Монтана - Добруджа

по макс спорт 2
22.00 овиедо - Картахена

по макс спорт 2
басКетбол
19.00 Рилски спортист - ЦсКа

по макс спорт 1
тенис
15.30 и 22.00 Финален 
“Мастърс” в торино

България - Унгария
остава под въпрос
Вероятността срещата да се играе на ст. „Христо Ботев” 
в Пловдив е нулева, обяви строителят на „Колежа”

Металните съоръжения са разположени около стадиона

катастрофа отне живота на 
президента и треньор на во-
лейболния олимпиец пл сте-
фка великова. инцидентът се 
е случил по пътя ловеч - пле-
вен, преди разклона за село 
слатина. сред загиналите са 
и двама волейболисти на клу-
ба - калоян минков и симеон 
симеонов. трети е в болница в 
тежко състояние.

по първоначална инфор-
мация на мокра настилка са се 
ударили два автомобила с пле-
венска регистрация. великова 
е съпруга на известния баскет-
болен треньор дарин великов 
и майка на капитана на баскет-
болния левски и бивш нацио-
нал Асен великов. 

Заради тежкия инцидент 
община плевен обяви ден на 
траур днес. Знамената пред 

сградата на общината ще бъ-
дат свалени наполовина.

от федерацията по волей-
бол обявиха тридневен траур 
заради трагедията. всички 
официални срещи от спортно-
състезателния календар в този 
период ще започват с минута 
мълчание.

Инцидент на пътя отне 
живота на Стефка Великова

Ферарио Спасов загина в катастрофа

Ферарио спасов

стефка Великова
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Резултати

ЦСкА оглави класирането на efbet 
лига. в мач от XVII кръг “червените” 
обърнаха крумовград с 4:1 като гост. 
Тимът на нестор ел маестро събра 38 т. 
и изпревари Черно море, който завърши 
1:1 с Хебър. 

Успехът над новака не дойде тол-
кова лесно, но това е най-убедителна-
та победа на столичани от началото на 
сезона. За сефте “червените” вкарват 
четири гола. Те бяха дело на Амос Юга 
(38), Християн петров (78), данило Ас-
приля (83) и марселино кареасо (90+1). 
на базата на Ботев пд Александър ко-
лев (34) откри за домакините. Те обаче 
цяло второ полувреме се бранеха и за-

кономерно инкасираха тежката загуба.
“Футболът е да побеждаваш. поня-

кога играеш добро първо полувреме, 
друг път - второто. важното е да побе-
диш. понякога стартовата единайсетор-
ка играе добре, друг път го правят със-
тезателите, които влязат от пейката.

изиграхме добър мач. няма про-
тивник, срещу който се играе лесно. 
отборите играят с петима защитници, 
защото си мислят, че ще ни затруднят 
повече. при нас четирима различни 
футболисти вкараха головете.

Говорим за едно и също от десет го-
дини. ЦСкА трябва да спечели всеки 
мач и купа. Това е мечтата на 50% от 

хората в София и България, която няма 
да е лесна. едно от най-хубавите неща 
във футбола е победата преди паузата с 
националните отбори. Чувстваш се до-
бре в свободните дни. След това имаме 
четири мача и трябва да се подготвим 
максимално добре”, заяви ел маестро.

“добро първо полувреме за нашия 
отбор. освен гола, имахме и други ситу-
ации. ЦСкА, за съжаление, ни изравни 
заради класата си. второто полувреме 
не стояхме добре толкова, но не оста-
вихме много шансове. не успяхме обаче 
да развием контраатаките си. вторият 
гол пречупи момчетата, паднахме пси-
хически, след като ни вкараха, и след 
това ЦСкА прави, каквото си искаше. 
резултатът не отговаря на играта на те-
рена”, заяви треньорът на крумовград 
Станислав Генчев.

Франческо Баная доближава тит-
лата в световния шампионат по мото-
циклетизъм. италианският пилот на 
дукати финишира трети за Гран при 
на малайзия. Така той събра 412 т. и 
дръпна с 14 т. на Хорхе мартин (исп, 
прамак). Трети с 323 т. е марко Бедзе-
ки (ит, вр46). до края на сезона оста-
ват стартовете в катар и във валенсия 
на 19 и 26 ноември.

в ужасяващата жега на пистата 
“Сепанг” най-бърз беше Eнеа Басти-
анини (ит, дукати). За първата си по-
беда за сезона той измина 20-те оби-
колки за 39:59,137 мин. италианецът 
стана седмият различен състезател с 
победа този сезон.

“Семейството и приятелите ми знаят 
какво трябваше да направя, за да прис-
тигна тук. Това е фантастично”, каза 
Бастианини. втори сега остана Алекс 
маркес (исп, Грезини) - на 1,535 сек., 
а Баная беше по-бавен с 3,562 сек.

“опитах се да намаля разликата с 
Алекс и Бастианини, наистина се бо-
рех. Щастлив съм, че запазих разлика-
та в шампионата”, каза Баная.

даниел иванов-Аоияма стартира с победа 
участието си във втората по сила елитна диви-
зия “джурио” на турнира по сумо във Фукуока. 
Българинът, които вече е с ранг джурио-1 и не 
се бори в най-висшата “макучи”, надделя над 
джурио-1 котошохо с техниката “хатакикоми”. 
във II кръг днес българинът ще срещне джу-
рио-2 Шимадзууми. надпреварата в японския 
град ще продължи до 26 ноември.

Адриан манарино (Фр) триум-
фира на АТп 250 турнира “София 
оупън”. на финала 35-годишният 
французин, поставен под №2 в ос-
новната схема, победи джак дрей-
пър (вбр, №82) със 7:6 (6), 2:6, 6:3.

ветеранът се нуждаеше от 2,17 
часа, за да затвори мача в “Арена 
София”

За манарино това е трета тит-
ла за сезона след тези в нюпорт и 
Астана. Той ще прогресира днес до 
рекордното за него 22-ро място в 
световната ранглиста. от България 
манарино си тръгна и с $60 000.

“Фокусирах се върху себе си, 

имах план, който следвах. моята 
цел бе да дам най-доброто от себе си 
и да не се разсейвам какво се случва 
от другата страна на мрежата.

надявам се, че тенисът тук ще 
продължи да се развива. България 
има добра история - и в миналото, 
и сега с Григор димитров. вярвам, 
че турнири като този ще мотивират 
младите да тренират и играят”, каза 
шампионът.

За титлата на двойки Гонсало 
ескобар (кол) и Александър недо-
весов (каз) спасиха два мачбола и 
биха джулиън кеш (вбр) и никола 
меткич (Хърв) с 6:3, 3:6, 13-11.

Григор Димитров се прибра в родния си 
град Хасково, където се снима от 
най-високата в света статуя на Света 
Богородица с Младенеца. За няколко дни 
най-добрият ни тенисист беше в България, 
откъдето започна ваканцията му

XVII кръг
Крумовград - ЦСКА 1:4 1:0 ко-

лев (34) 1:1 Юга (38) 1:2 петров (78) 
1:3 Асприля (83) 1:4 кареасо (90+1); 
Арда - Берое 1:0 Тунгара (72); Пирин 
- ЦСКА 1948 2:1 0:1 карагарен (56) 2:1 
Суда (68 и 86); Хебър - Черно море 1:1 
0:1 иса (67) 1:1 Цонков (90+6); Локо 
Пд - Локо Сф 2:1 1:0 минчев (11-д) 
1:1 Франса (24) 2:1 Франко (53-авт); 
Славия - Ботев Вр 1:0 Георгиев (44), 
ЧК: Барбоса (Б-77); снощи: левски - 
Ботев пд; етър - лудогорец.

Снимка БТа

Християн Петров се радва, 
след като е удвоил за ЦСКА 
за обрата над Крумовград с 4:1

ЦСКА излезе 
начело
„Червените” обърнаха крумовград

Италианец 
приближава 
титлата  
в Мото ГП

Eнеа Бастианини спира на предна 
гума за победата в Малайзия

XVII кръг
Черноморец Бч - Септември Сф 

0:2 0:1 костадинов (13) 0:2 маринов 
(82); Литекс - Дунав 1:0 Ангелов (35); 
Спартак Пл - Спартак Вн 2:1 1:0 Шо-
пов (25) 2:0 Бакуцис (38) 2:1 Ахмедов 
(40); Струмска слава - Марек 0:0; 
Спортист Св - Бдин 2:0 1:0 диков (81) 
2:0 иванов (83); Лудогорец-2 - Мари-
ца Пд 1:0 Тисера (63); Янтра - Чер-
номорец Бс 1:1 1:0 младенов (48) 1:1 
петков (84); ЦСКА 1948-2 - Беласица 
0:0; днес, 17.30: монтана - добруджа.

Аоияма изпадна  
от елита на сумото

Французин стана шампион 
на „София оупън”

Снимка sofiaopen.bg

Шампионът Адриан Манарино се радва с купата от “София оупън”


